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Escoles bressol
La Generalitat suspèn les 
beques a usuaris pàg. 11

L’ibi s’ajustarà als preus fixats 
arran la revisió cadastral que es 
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L’Handbol La Salle,  millor entitat esportiva  

premiats | Joan Riera i anna Villar,  
millors esportistes de l’any  pàg. 24
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BONIFICACIÓ A EMpRESES
Les que augmentin la plantilla un 10% amb 
veïns del municipi i contractes indefinits 
gaudiran d’un descompte del 50% en l’IAE

L’oposició vota en contra de la proposta del govern i es mostra especialment crítica amb la pujada de l’impost de Béns immobles

L’Ibi de 12.500 habitatges s’actualitzarà 
d’acord amb l’última revisió cadastral

orDEnanCEs 2012

Els impostos, les taxes i els preus 
dels serveis públics que presta 
l’Ajuntament pujaran l’any vinent 
una mitjana del 3%, per sota de 
l’IPC previst, que és del 3,2%. 
Mentre alguns impostos com ara el 
de vehicles o el d’activitats econò-
miques (IAE) es congelen, l’Impost 
de Béns Immobles (Ibi) és el que 
variarà més respecte l’actual exer-
cici ja que la llei obliga a actualitzar-
lo segons la revisió cadastral del 
2006. En la pràctica això suposarà 
que el seu import augmentarà per 
a algunes famílies mentre que per a 
d’altres baixarà. La proposta d’or-
denances fiscals per al 2012, elabo-
rada pel govern de PSC i CiU, va 
ser aprovada al Ple ordinari del 27 
d’octubre amb els vots en contra 
de tots els grups a l’oposició (ICV-
EUiA, PPC, C’s i ERC). 

Arguments del govern. El president 
de l’Àrea Econòmica, Joan Mares-
ma (CiU), va explicar les principals 
novetats de les ordenances que, 
segons l’edil, “aposten per man-
tenir i potenciar les polítiques 
de bonificacions i exempcions 
fiscals”. En el sector d’activitats 
econòmiques, a més de congelar 
l’IAE, les empreses que incremen-
tin en més d’un 10% el promig de 
la seva plantilla amb treballadors 
del municipi i contracte indefinit 
gaudiran d’una bonificació del 
50% de l’IAE; i aquelles empreses 
que utilitzin o produeixin energi-
es renovables o sistemes de coge-
neració tindran una rebaixa del 
20%. En l’àmbit del medi ambient, 

també gaudiran de descomptes els 
propietaris de cotxes elèctrics o 
amb combustibles alternatius, que 
quedaran exempts, i els habitatges 
que disposin de sistemes d’energia 
renovable, només en el cas que la 
seva instal·lació no hagi estat obli-
gatòria per llei, que obtindran un 
descompte del 50% en l’Ibi. Els 
pisos de protecció oficial tindran 
una bonificació del 50% en la con-
tribució durant un termini de qua-
tre anys, que es reduirà progressi-
vament fins als vuit anys, quan ja 
s’haurà de pagar la quota íntegra. 
També es creen dues noves orde-
nances per regular el preu públic 
del servei d’atenció domiciliària i 
del servei de clavegueram. Mares-
ma va cloure la seva exposició re-
cordant que “els valors econòmics 
que resultin de l’aplicació de les 
ordenances són els que sustenta-
ran els pressupostos del 2012”.

Crítiques de l’oposició. L’actualit-
zació de l’Ibi va ser el punt de les 
ordenances que va motivar més 
crítiques per part de l’oposició. Per 
al grup majoritari, ICV-EUiA, la 
mesura solventarà alguns greuges 
comparatius que pateixen els veïns 
que no tenen bonificacions respec-
te a la resta, però suposarà un in-
crement considerable del seu cost 
per a moltes famílies. “No sabem 
què passarà quan arribi el pri-
mer rebut al mes de març i les 
12.500 llars afectades vegin els 
augments que, en alguns casos, 
arribaran fins al 400%”, va dir 
el portaveu ecosocialista, Josep M. 
González. La portaveu del grup 
del PPC, Eva García, també va 
ser crítica amb el canvi de l’Ibi: 
“Està clar que fins ara ningú es-
tava pagant el que li tocava, jo 
em pregunto qui compensarà 
els ciutadans que han pagat més 
del que els corresponia”. Per a la 

regidora de C’s, Carmen Romero, 
la polèmica posa en evidència que 
l’aplicació de l’Ibi des del 2006 “es 
va fer incorrectament i ara els 
ciutadans en pagaran les conse-
qüències”. En aquest mateix sentit 
es va expressar la portaveu d’ERC, 
Marta Aguilar, segons la qual la 
política de bonificacions que es 
va aplicar al 2006 per contenir la 
pujada de l’Ibi “va ser totalment 
electoralista i populista i va ge-
nerar unes desigualtats de les 
quals el govern era perfectament 
coneixedor i que ara no té més 
remei que corregir”. Maresma 
va reconèixer l’existència de certs 
“desajustaments”, però també va 
indicar que “la pujada no serà 
desproporcionada perquè el ti-
pus impositiu fixat, del 0,43%, és 
dels més baixos de l’entorn”. 
L’Ajuntament posarà en marxa una 
campanya de domiciliació bancària 
amb una rebaixa del 5% per a tots 
els ciutadans que paguin els tributs 
a través d’aquesta fórmula. 

Laura Grau | Montcada

Els contribuents que 
domiciliïn els impostos 
pagaran trimestralment i 
amb una rebaixa del 5%

 Aprovada l’adaptació de l’ordenança de soroll

La Regidoria de Medi Ambient 
ha adaptat l’ordenança regula-
dora del soroll i les vibracions 
a la normativa autonòmica tal 
com exigeix als municipis un 
decret de la Generalitat amb 
l’objectiu d’unificar criteris a 
tot el territori. El text va ser 
aprovat de forma inicial en el 
Ple del 27 d’octubre amb els 
vots a favor del govern, for-
mat per PSC i CiU, i de C’s. El 
grup d’ICV-EUiA hi va votar en 
contra perquè considera que 
no s’ha comptat amb l’opinió 
de totes les forces polítiques 
i perquè ha detectat “incon-
gruències entre la normativa 
genèrica i la realitat de Mont-
cada”, segons la regidora Alba 
Delamo. 
El PPC es va abstenir en con-
siderar que és una còpia exac-

ta de la genèrica, “sense cap 
adaptació a casos concrets del 
municipi”–va dir la portaveu, 
Eva García– i ERC també es 
va abstenir. “No sabem de què 
serveixen tantes normatives si 
després no es fan complir”, va 
argumentar l’edil republicana, 
Marta Aguilar, fent referència 
a l’emissió de sorolls de la fà-
brica Lafarge. 
La responsable de Medi Ambi-
ent, Judith Mojeda (PSC), va 
instar els grups disconformes 
a presentar al·legacions du-
rant el període d’exposició pú-
blica del document i va anun-
ciar que la normativa entrarà 
en vigor el 17 de novembre “i 
s’aplicarà sense cap tipus de 
discriminació” –va afegir en 
al·lusió al comentari d’Esquer-
ra | LG
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Ordenances 2012

*Adaptació de l’Ibi a la revisió cadastral del 2006. Afectarà 12.500 llars tant a l’alça 
com a la baixa

*S’allarguen les bonificacions de l’Ibi per als pisos de protecció oficial

*Congelació de l’IAE

*Reducció del 50% de l’IAE per a les empreses que augmentin la plantilla en més 
d’un 10% amb contractes indefinits a residents a Montcada i Reixac

*Rebaixa de l’IAE en un 20% per a les empreses que produeixin energies renovables 
o sistemas de congeneració

*L’Impost de vehicles es congela i queden exempts de pagar-lo els cotxes elèctrics
 o amb combustibles alternatius

NOVETATS
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El dijous 3 de novembre –moment 
de tancar aquesta edició– la Favmir 
vol tallar la C-17 en senyal de pro-
testa per les retallades sanitàries. 
Així ho van anunciar els repre-
sentants de la Federació durant la 
manifestació feta el dia 27 davant 
la Casa de la Vila, coincidint amb 
el Ple del mes d’octubre. L’acció 
reivindicativa va comptar amb les 
intervencions dels representants de 
l’Associació Catalana en Defensa 
de la Sanitat Pública Roger Bernat i 
Marta Carrera. 
Els Indignats també van llegir un 
manifest adreçat a l’alcaldessa, en 
què li reclamen que l’Ajuntament 
assumeixi el personal del servei 
nocturn del CAP i més ambulàn-
cies per garantir l’atenció als malalts 
fins que la Generalitat no torni a 
fer-se’n càrrec. Insistint en la cam-
panya que està fent el col·lectiu, es 
va tornar a exigir la retallada dels 
sous dels edils i del personal de con-
fiança. També el president de la Fa-
vmir, Antonio Cera, es va mostrar 

crític amb l’alcaldessa i el govern. 
“No volem mitges tintes; d’una 
vegada per totes s’han de posar 
al davant del problema”, va dir, 
tot expressant la seva preocupació 
perquè les retallades puguin posar 
en perill la vida d’alguns malalts. 

Mocions de l’oposició. Després de 
tallar durant 20 minuts el pont 
dels Hermanos, els manifestants es 
van tornar a concentrar cap a les 
20.30h a la porta de la Casa de la 
Vila interessats per saber què de-
cidia el plenari respecte la moció 
presentada per ICV-EUiA a petició 
de la Favmir instant el govern a en-
capçalar i participar en les mobilitza-
cions. La moció va rebre el suport 
de C’s i ERC, però va ser rebutjada 
pels grups del govern, PSC i CiU. 
El PPC s’hi va abstenir.
Joan Maresma (CiU), va justificar 
la seva absència a les mobilitzacions 
“per l’actitud d’alguns manifes-
tants que ens insulten i demanen 
la dimissió de la regidora de Sa-
lut Pública, quan nosaltres hem 

deixat clar que treballem per tor-
nar a tenir el servei”. M. Carmen 
Porro (PSC), es va manifestar en el 
mateix sentit i va defensar la via de 
la negociació entre administracions. 
“Lamentem que determinats 
comportaments facin impossible 
l’esperit unitari que sí s’ha donat 
en altres qüestions com el sote-
rrament”, va concloure. 
El regidor d’ICV-EUiA Òscar Gil 
va demanar “valentia” als dos 
partits del govern “per canviar 
aquests percepció negativa que 
hi ha  al  carrer participant a les 
mobilitzacions”.
ICV-EUiA va presentar una altra 
moció per demanar que els preus 
dels serveis que presta l’Ajuntament 
s’ajustin a la renda de cada família. 
C’s i ERC li van donar suport, 
mentre que el PPC es va abstenir. 
El govern va votar-hi en contra per-
què considera “inviable” la desgra-
vació fiscal en tots els àmbits i diu 
que les ordenances ja contemplen 
exempcions i bonificacions per a 
determinades rendes i col·lectius. 

Les altres dues mocions dels eco-
socialistes sobre les assignacions 
econòmiques als partits i la rebaixa 
dels sous dels càrrecs de confiança 
tampoc no van prosperar. Per la 
seva banda, el PPC va presentar 
una moció amb un paquet de me-
sures d’estalvi que només va comp-
tar amb els vots favorables de C’s i 
d’ICV-EUiA –que va votar nega-
tivament el punt 8 del document 
on es demana que l’Ajuntament  
retirar els ajuts a les persones 
que no estiguin empadronades al 
municipi. La no retirada d’aquest 
punt del text de la moció va ser 
el motiu pel que ERC va votar-hi 
en contra de la totalitat.

Laura Grau/ Pilar Abián | Montcada

La Favmir proposa tallar la C-17 en 
protesta per les retallades sanitàries
La moció de la Federació veïnal presentada al plenari per icV-EUia no va prosperar

Mentre es feia el Ple d’octubre, la Favmir tallava el trànsit al pont dels Hermanos

pi
la

R
 a

bi
ÁN

PLE orDInarI

Actualitat

 Trobada parlamentària
Membres de la Favmir van 
explicar les seves demandes 
el 2 de novembre al Parla-
ment a la diputada del PSC i 
exconsellera de Salut, Marina 
Geli; a la diputada montca-
denca del PPC, Eva García; a 
Carme Capdevila i Marc San-
glas, d’ERC; a Mercè Civit i 
Laia Ortiz, d’ICV-EUiA, i a 
Jordi Cañas, de C’s. Els po-
lítics es van comprometre a 
fer interpel·lacions perquè el 
tema esdevingui una moció i 
es tracti en plenari | SD
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Notícies SOTERRAMENT
Arriba a l’Ajuntament el projecte 
del quart tram de les obres, des de 
l’av. de la Ribera al Pla d’en Coll

pàg. 6

laveu.cat/noticies

ENTREVISTA 
Juan Parra (PSC) avança les línies 
estratègiques del mandat en l’Àrea 
de Política Territorial i Urbanisme

pàg. 7

La prioritat de l’executiu per a 
aquest mandat és garantir la pres-
tació dels serveis a les persones i 
generar més riquesa i ocupació a 
través de l’emprenedoria i pel fet 
que el municipi és estratègic des 
del punt de vista industrial. Això 
és el que van coincidir a dir tant 
l’alcaldessa de Montcada i Rei-
xac, María Elena Pérez (PSC), 
com el primer tinent d’alcalde, 
Joan Maresma (CiU), el passat 
26 d’octubre durant la presenta-
ció del Pla d’Actuació Municipal 
(PAM) 2011-2015 a la Casa de 
la Vila. “Hi ha projectes com 
el soterrament, la residència 
Les Vinyes o l’Hospital Ernest 
Lluch que són per a nosaltres 
l’objectiu a complir, però el 
primer de tot és el manteni-
ment dels serveis que donen 
benestar a la població”, va dir 
Pérez.

Contingut. El PAM consta de 237 
propostes i el document s’articula 
al voltant de sis eixos: les perso-
nes, els barris, la ciutat emprene-
dora, la sostenibilitat, l’eficiència 
i la ciutat del 2015. “De totes 
les iniciatives que recull el Pla, 
més d’un centenar afecten els 
serveis a les persones i l’altra 
gran pota és la del foment de 
l’ocupació i la generació de ri-
quesa”, va assenyalar Maresma, 
tot recordant que actualment 

al municipi hi ha 3.128 aturats 
dels quals un gruix important 
s’està quedant sense rebre cap 
prestació, fet que s’ha traduït en 
un increment d’usuaris a Serveis 
Socials.
Per dur a terme els projectes in-
closos al PAM caldrà invertir una 
xifra propera als 20 milions d’eu-
ros en els propers quatre anys. 
“Això només serà possible si la 
situació econòmica no empit-
jora”, va reconèixer Maresma. 
Tot i que no es va concretar cap 
calendari d’execució d’actuacions, 
els edils van avançar que n’hi 
haurà que estaran ja reflectides 
al pressupost del 2012, actual-
ment en procés d’elaboració. 

Pérez també va assenyalar que el 
document és obert a les aporta-
cions que faci la ciutadania. “El 
PAM no està tancat, està obert 
a les entitats perquè ens facin 
arribar els seus suggeriments”, 
va dir l’alcaldessa, tot demanant 
la implicació dels montcadencs. 
Segons el govern, els grups de 
l’oposició, als quals se’ls havia 
ofert la possibilitat de proposar 
idees, finalment no ho han fet, 
si bé l’alcaldessa va dir que ICV-
EUiA els havia adreçat un escrit 
assenyalant les seves prioritats, 
algunes de les quals són coinci-
dents amb les del PSC i CiU. 
El contingut del Pla es pot consul-
tar al web municipal montcada.cat.

Reaccions. El Grup de Medi 
Ambient és l’únic col·lectiu que 
ha fet públiques fins ara les seves 
impressions sobre el PAM. En 
un comunicat, insta el govern a 
reduir grans sous i despeses su-
pèrflues i a ajornar inversions 
en obres per destinar aquests re-
cursos a restaurar el servei d’ur-
gències nocturnes i a tenir més 
ambulàncies. També reclama 
mesures en suport a l’educació i 
perquè les persones dependents 
o sense recursos no quedin des-
valgudes. I en l’àmbit de medi 
ambient, el Grup reclama sancions 
per a les empreses que contaminin, 
fent referència explícita a la cimen-
tera Lafarge.

Pilar Abián | Montcada

ManDaT 2011-2015

El pla d’actuació Municipal per als propers quatre anys es pot consultar al web municipal montcada.cat 

garantir els serveis i generar ocupació, 
prioritats del govern en el nou pAM

pi
la

R
 a

bi
ÁN

L’alcadessa, María Elena Pérez, acompanyada de Joan Maresma, durant la presentació del Pla d’Actuació Municipal, a la Casa de la Vila

L’alcaldessa de Montcada i Rei-
xac, María Elena Pérez (PSC), 
és una de les dues vicepresiden-
tes del Consorci de la Serrala-
da de Marina, que presideix el 
diputat d’Espais Naturals de la 
Diputació de Barcelona, An-
dreu Carreras. A banda de la 
renovació de l’òrgan de govern 
–que es fa cada quatre anys–, el 
Consorci, reunit el 25 d’octubre, 
va aprovar el pressupost i l’ator-
gament de subvencions del 2012, 
amb una reducció significativa 
respecte l’any en curs. La gestió 
de l’ens es basa en la conservació 
i el tractament físic del territori, 
el foment de la participació, l’ús 
social de la zona i l’educació am-
biental | SA

L’alcaldessa, 
vicepresidenta 
del Consorci 
de la Serralada 
de Marina
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L’Ajuntament ha fet un balanç 
positiu del primer any de posa-
da en marxa del seu perfil a la 
xarxa social Facebook. Amb més 
de 500 amics, “la pàgina s’ha 
consolidat com una nova via 
de comunicació i relació entre 
l’administració i la ciutada-
nia”, ha dit l’alcaldessa, María 
Elena Pérez (PSC). La pàgina és 
d’accés obert i per rebre la infor-
mació de forma instantània cal 
fer-se seguidor clicant al botó 
de “m’agrada”, sempre que 
l’usuari tingui un perfil creat en 
aquesta xarxa | LR

500 amics 
al Facebook
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EnTrEVIsTa aL PrEsIDEnT DE L’àrEa DE PoLíTICa TErrITorIaL

“Els objectius són avançar en el planejament 
i mantenir la via pública neta i en bon estat”
Juan parra espera que durant aquest mandat es puguin resoldre algunes de les assignatures pendents en matèria de desenvolupament urbanístic
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En època de crisi s’han de priorit-
zar els serveis a les persones per 
davant de les grans obres. Això 
ho té clar el responsable de l’Àrea 
de Política Territorial, Juan Parra 
(PSC). Tot i així, l’edil sap que el 
seu departament té molta feina 
a fer tant des del punt de vista 
d’ordenació territorial com del 
manteniment de la ciutat i que hi 
ha problemes històrics pendents 
de resolució que cal afrontar.

-Durant els últims anys l’Àrea 
de Política Territorial era el 
buc insígnia de l’Ajuntament. 
Ara, amb la crisi, ha perdut 
pes en favor de l’Àrea Social?
A l’Ajuntament totes les àrees 
són importants, però és obvi 
que en una situació de crisi els 
recursos s’han de destinar a po-
lítiques socials. No obstant això, 
aquest departament continua te-
nint molt de pes, si bé no a nivell 
d’inversions, sí en l’àmbit del 
planejament i del manteniment 
de la via pública.
-Quines són les línies estratègi-
ques a seguir en aquest mandat?
Un dels principals objectius és 
que totes les qüestions de plane-
jament surtin endavant. Altres 

objectius prioritaris són el Pla de 
barris de la muntanyeta de Can 
Sant Joan, ara que ja acabem el 
de la Ribera; el soterrament de la 

línia de Portbou; la reordenació 
de l’antiga Panreac a la Font Pu-
denta i la millora de la connexió 
d’aquest barri amb el centre; la 
recuperació de les lleres dels rius; 
l’adequació de l’antiga cerveseria 
com a espai públic i actuacions 
destinades a conservar el patri-
moni, entre d’altres. 

-Quina part d’aquests projectes 
es farà amb fons municipals i 
quin és el calendari previst?
Moltes de les actuacions se sufra-
garan amb ajudes d’altres admi-
nistracions. Per exemple, per al 
projecte de la Montcada fluvial 
esperem comptar amb fons de 
la Unió Europea, que està molt 
sensibilitzada en qüestions me-
diambientals. Quant al calenda-
ri, n’hi haurà algunes actuacions 
que començaran en breu com els 
aparcaments del carrer Carril o 
la urbanització de la plaça de la 
Pedra, però crec que el 2012 serà 
un any dedicat especialment a 
planificar i que la major part de 
les obres s’executaran després.  
-En qüestió de planejament, es 
comptarà amb els veïns?
Això per al govern és bàsic. Ja sa-
bem que no sempre podrem arri-
bar al 100% de consens però la 
majoria dels afectats ha d’estar 
d’acord amb el projecte final.
-Creu que en aquest mandat es 
podran resoldre assignatures 
pendents com les urbanitza-
cions de Can Pomada, la zona 

21 de Terra Nostra i la legalit-
zació del Bosc d’en Vilaró? 
Esperem que així sigui i, de fet, hi 
ha projectes estan força avançats 
tot i que en el cas del Bosc d’en 
Vilaró ens trobem amb un escull 
legal de difícil solució, però se-
guirem treballant per trobar-la.
-Can Pomada haurà d’esperar 
a que es desenvolupi l’ARE de 
Mas Duran?
No, perquè l’Area Residencial 
Estratègica de moment està atu-
rada i volem aprofitar aquest im-
pàs per adequar el pla a la nova 
realitat del municipi. Mentres-
tant, el projecte de Can Pomada 
ha de tirar endavant; de fet, al 
primer trimestre del 2012 presen-
tarem la proposta als veïns.
-I a Terra Nostra?
En aquest barri van lligades la 
zona 15 –desbloquejada arran el 
reconeixement de la N-150 com a 
via urbana per la Generalitat– i la 

zona 21. En breu podrem donar un 
tomb positiu a aquestes actuacions. 

-Respecte l’habitatge protegit, la 
Generalitat va anunciar que fa-
ria un cens dels que estan buits 
per destinar-los a lloguers socials.
No tenim informació oficial al 
respecte encara que valorem 
positivament la notícia. Nosal-
tres seguirem potenciant que els 
constructors privats incloguin en 
les seves promocions habitatge 
protegit. També vull recordar 
que el Ple va aprovar una moció 
a favor de la dació com a fòrmu-
la per saldar el deute hipotecari.

-Continuarà en aquest mandat 
l’asfaltat de carrers?
Creiem fermament en aquest pro-
jecte i ja estem fent un estudi dels 
carrers on cal actuar. Segurament 
farem un pla bianual perquè el cost 
es pugui assumir amb més facilitat.
-Pel que fa a la Línia d’Alta 
Velocitat. Quan s’acabaran els 
pous de ventilació?
La normativa ha canviat i és pos-
sible que només calgui fer el de 
l’aparcament del CAP del centre 
ara en fase d’expropiació.
Abans deia que una de les se-
ves prioritats és que la ciutat 
estigui neta.
Així és i serem molt exigents en 
aquest sentit tant amb l’empresa 
que fa la neteja de la via pública 
com amb els propietaris de solars 
que no els tinguin en condicions. 
Tant l’administració com els ciu-
tadans hem de vetllar per tenir 
una ciutat més neta.  

“El 2012 serà un 
any que dedicarem 
especialment a 
planificar les obres 
que vindran després”

Pilar Abián | Redacció

“Els projectes de 
planejament es faran 
consensuats amb els 
veïns afectats”

“Volem una ciutat neta 
i serem exigents tant 
amb l’empresa que se 
n’encarrega com amb 
els propietaris de solars”

Parra vol impulsar un nou pla d’asfaltat de carrers per seguir amb la dinàmica iniciada en l’últim any en què s’ha actuat a 40 vials 
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L’Ajuntament ha rebut el projecte 
constructiu del quart tram referit al 
soterrament de la línia de Portbou 
al seu pas per Montcada i Reixac, 
concretament el que es desenvolu-
paria entre l’avinguda de la Ribera 
i el Pla d’en Coll. La notícia, que 
es va conèixer el dia 27, ha estat re-
buda amb satisfacció tant per part 
de l’alcaldessa, María Elena Pérez 
(PSC), com del portaveu de la Pla-
taforma Tracte Just-Soterrament 
Total, Jaume Relat. “L’Adif està 
complint amb els compromi-
sos adquirits i és molt probable 
que abans de les eleccions gene-
rals arribi el projecte del tercer 
tram”, ha explicat Pérez, tot afegint 
que “aquesta fase és la més com-
plicada perquè és el que va de 
l’avinguda de la Unitat al pont 
del riu Ripoll i inclou el soterra-
ment de l’estació de França”.
El soterrament de la línia de Port-
bou està dividit en cinc fases. La 
primera només afecta el terme 

municipal de Barcelona i les qua-
tre restants, Montcada i Reixac. 
El projecte de la segona fase –Va-
llbona-av. de la Unitat– va arribar 
a principi del mes d’octubre i ara 
resten pendents el tercer –el de 
major complexitat– i el cinquè, que 
afecta l’electrificació de tot el tra-
çat. “Estem molt contents amb 
la notícia i esperançats amb què 
el soterrament pugui començar 
el més aviat possible, per això, 
el més important és aconseguir 
que s’inclogui una partida als 
pressupostos estatals del 2012”, 
ha dit Relat. El primer tram que 
cal garantir des d’un punt de vista 
econòmic és el segon, segons han 
indicat fonts municipals.

Nova etapa. En el decurs de l’as-
semblea feta el 25 d’octubre a l’Abi 
el secretariat de la Plataforma va ex-
pressar la voluntat de frenar el seu 
ritme d’acció. “Des del 2006 ens 
hem convertit en un motor que 
potser no ens tocava, ara hem 

de deixar que els polítics facin la 
seva feina”, va dir Relat, tot adver-
tint: “No hivernarem, vetllarem 
perquè tots els compromisos es 
compleixin”. Entre aquests, figura 
el tercer pou de ventilació que està 

aturat i que s’ha de construir a la 
plaça Lluís Companys, encara està 
pendent del litigi que mantenen els 
ministeris de Sanitat i Foment. La 
Plataforma confia que l’afer es re-
solgui i no afecti a l’execució de les 

obres. Relat també va confirmar 
que l’Adif ja ha donat llum verda al 
projecte després de superar la fase 
d’al·legacions i que, fins i tot, s’han 
publicat al BOE les expropiacions 
dels terrenys afectats pel traçat.

El projecte del quart tram del soterrament 
de les vies de tren ja ha arribat al consistori
Pilar Abián/ Lluís Maldonado | Montcada

LínIa DE PorTbou

El govern i la plataforma expressen la seva satisfacció perquè l’adif continua complint amb els compromisos adoptats fa un any

 

La Plataforma ha instat els representants de totes les 
forces polítiques locals –María Elena Pérez (PSC); Joan 
Maresma (CiU); Josep M. González (ICV-EUiA); Eva 
García (PPC); Carmen Romero (C’s) i Jordi Sánchez 
(ERC)– a signar un document a través del qual es com-
prometen públicament a seguir treballant de manera 
unitària a favor del soterrament, independentment de 
qui governi l’Estat espanyol després de les eleccions 
generals. L’escrit –imatge de la dreta– consta de dos 
punts. El primer, que tant bon punt s’hagi constituït 
el nou govern, sol·licitar al Ministeri de Foment una 
reunió a fi de concretar la inclusió del projecte en els 
pressupostos estatals fixant possibles dates d’inici i fi-
nalització de les obres. El segon, promoure els contac-
tes amb els grups parlamentaris perquè unitàriament 
treballin cara a assolir l’objectiu del soterrament.
Recollir el compromís dels polítics per escrit va ser un 
dels acords que es van prendre a l’assemblea feta el 
dia 25 a l’Abi. “Tot i que el projecte hauria de ser irre-

versible, expressem la nostra preocupació i inquietud 
davant del panorama nacional marcat per la crisi i 
pels comicis estatals”, va apuntar el portaveu del se-
cretariat, Jaume Relat | LM

Totes les formacions amb representació al Ple, compromeses amb el soterrament
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La regulació del trànsit a través de 
tres semàfors situats a la denomina-
da llàgrima de Can Cuiàs ha aixe-
cat les queixes del veïnat del barri. 
El temps d’espera entre un i l’altre 
és llarg i per sortir o entrar al sector 
“hi ha moments que trigues més 
d’un quart d’hora i la situació 
s’agreuja a les hores punta o bé 
quan plou i hi ha més volum de 
trànsit”, ha explicat el president de 
l’AV, Francisco Castro. Aquest sis-
tema de regulació de la circulació 
rodada s’hi ha instal·lat amb motiu 
de la tercera fase de substitució del 
clavegueram de l’illa. La primera 
fase de les obres, que estava situada 
a la part de dalt del sector, al carrer 
de les Agudes, entre el barri mont-
cadenc i Ciutat Meridiana, ja ha 
acabat i s’espera que a final d’any 
finalitzin els treballs en la seva to-
talitat. 
El president de l’Àrea de Política 
Territorial, Juan Parra (PSC), ha 
demanat paciència als veïns i ha 
assegurat que “les obres van més 
ràpid del previst inicialment, 

som conscients de les molèsties, 
però hem preferit que tot plegat 
s’acceleri”.

Sortida alternativa. Castro diu que 
entén que la regulació dels semà-
fors és una mesura provisional, 
malgrat les molèsties que està cau-
sant, però que aquest fet “reactiva 
una reivindicació històrica del 
barri com disposar d’una sortida 
alternativa; a hores d’ara entrem 

i se sortim pel mateix lloc, el que 
provoca retencions, no volem 
pensar què passaria si calgués 
evacuar el barri per un fet greu”, 
indica. El president de l’AV ha de-
manat al consistori que els seus 
tècnics plantegin una opció per 
sortir de Can Cuiàs, tot entenent 
que està situat en un emplaçament 
complicat. L’entitat veïnal ha penjat 
dues pancartes al barri reivindicant 
la sortida alternativa.

Can CuIàs

La millora del clavegueram ha comportat la regulació del trànsit a través de semàfors

Silvia Díaz | Can Cuiàs

Les obres reactiven la petició veïnal 
d’una sortida alternativa per al barri
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Semàfors provisionals situats a escassos metres de l’estació de metro de Can Cuiàs

Lloguer. Pis en lloguer al carrer Ripoll.70 
m2, 3 habitacions, tot reformat, armaris em-
potrats, lluminós. Es deixen mobles i electro-
domèstics.Preu 650 (inclou comunitat + IBI). 
Telèfon  622 953 112.
Sosgolden. ¿Quieres dar un hogar a un 
golden o labrador abandonado? Contacta 
con nosotros www.sosgolden.com. Registro 
Nacional de Asociaciones nº590931.
En venta. Ático en el centro de Santa Per-
pétua. Precio: 119.000 euros. Tel. 615 958 
744.
Chatarrero. Recogemos chatarra a domicilio 
y hacemos desalojos de todo tipo. Tel. 697 
742 984.
Compro. Discos. También paso a domicilio. 
Tel. 610 432 869.
Lloguer. Pis a Montcada centre amb tres ha-
bitacions, tot exterior. Preu: 580 euros al mes. 
Tel.699 609 071.
Lloguer. Local al costat de la plaça de 

l’Església. Tel. 625 569 938.
Es necessita. Senyora, de 25 a 50 anys, 
amb referències, per a feines de la llar a 
Montcada. 666 055 650.
Vendo. Nevera de una puerta y televisor de 
15 pulgadas sin TDT. Todo 300 euros. Tel. 
675 836 145.
Busco trabajo. Para cuidar personas mayo-
res y niños. Estudios en geriatría y enferme-
ría. Tels. 676 806 645 i 605 639 631.
Compro. Tebeos antics, còmics de superherois, 
manga, àlbums de cromos, calendaris de butxa-
ca i joguines en general. Tel. 630 930 616.
Alquiler. Plaça de garaje para vehículo gran-
de en calle Provenza. Tel. 622 676 337.
grupo single. Para gente sin pareja. El 18 
de noviembre,a a las 21.30h, encuentro en 
el Abi (Colon, 5).
grupo single. Vallès Unido. Si tienes entre 
35 y 50 años y quieres conocer gente sana y 
pasarlo bien, llámanos al 627 598 581.

anuncis gratuïts                       Tel. 935 726 474

La rIbEra

La darrera actuació a l’espai 
públic finançada amb la Llei de 
barris de la Ribera, la reurbanit-
zació del carrer dels Horts, ha co-
mençat en el tram comprès entre 
el de la Conca i de les Aigües. En 
aquesta primera fase, els vehicles 
poden accedir al carrer de les Ai-
gües a través de la via en obres, 
però no s’hi permet estacionar.
Serà en la segona fase quan caldrà 
tallar la circulació, de manera que el 
carrer de les Aigües es tornarà, pro-
visionalment, de doble sentit en el 
tram entre Horts i Llevant. Aquest 
últim vial també canviarà durant 

un temps el sentit de la circulació 
entre Conca i Aigües per permetre 
l’accés a aquesta via. Els vehicles 
que hagin de sortir del barri des 
del carrer de les Aigües hauran 
d’arribar fins al carrer Provença. 

Objectiu. Els treballs donaran con-
tinuïtat al carrer dels Horts, urba-
nitzant l’espai que abans ocupaven 
cinc edificacions en planta baixa i 
que ara esdevindrà espai públic, 
aconseguint un ample constant de 
la via, entre la plaça de la Ribera i 
el carrer de les Aigües. Les obres 
les executa l’empresa Serop, per 
un import de 140.000 euros. 

Silvia Díaz | La Ribera

En marxa la urbanització 
del carrer dels Horts 
Està previst que els treballs acabin abans de final d’any

Franja de terra oberta per instal·lar el clavegueram pel carrer dels Horts, en obres
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ProMoCIÓ EConÒMICa

Buscar nous proveïdors per 
negociar preus, poder ser més 
competitius i buscar noves fonts 
de finançament són alguns dels 
principals motius pels quals 
una vuitantena de responsables 
d’empreses del sector del metall 
va participar a la primera troba-
da de firmes d’aquest àmbit que 
el departament municipal de 
Promoció Econòmica i el Cen-
tre Metal·lúrgic (CENTREM) 
van organitzar el 20 d’octubre a 
l’Hotel Ciutat de Montcada. 
“El vostre sector no es troba en 
el millor moment i, per això, 

proposem jornades com aquesta, 
perquè pugueu trobar estratè-
gies per generar més volum de 
negoci i llocs de feina”, va expres-
sar el regidor de Promoció Econò-
mica, Joan Carles Paredes (CiU). 
L’alcaldessa de Montcada i Reixac, 
María Elena Pérez (PSC), va des-
tacar que les empreses catalanes 
“no poden competir en matèria 
de preus amb països emergents 
però sí en qualitat de productes”. 
L’edil va indicar que, per millorar 
la competitivitat empresarial, el 
Pla d’Actuació Municipal inclou 
incentius fiscals, la creació d’una 
finestreta única, el foment de 

l’associacionisme empresarial i la 
internacionalització. 
En nom del CENTREM, el seu 
director general, Gabriel Torras, va 
subratllar que l’ens treballa actual-
ment en dos eixos. Un és la inter-
nacionalització i l’altre, la coopera-

ció empresarial: “Ara és època de 
col·laborar i fusionar; la factura-
ció que hem perdut l’hem de re-
cuperar sumant estructures”.  Els 
participants van mantenir reunions 
entre ells per establir relacions em-
presarials.

Silvia Díaz | Mas Rampinyo

La cooperació, clau 
per millorar el teixit 
empresarial local
Una vuitantena d’empresaris participa a la jornada del metall 
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La FErrErIa

El departament municipal de Pro-
moció Econòmica organitza el 17 
de novembre el tercer esmorzar 
amb empresaris instal·lats al polígon 
industrial de la Ferreria, en el marc 
del projecte d’impuls per a aquest 
sector coordinat per l’Ajuntament, 
amb el suport de la Diputació de 
Barcelona. La sessió tindrà lloc 
de 9 a 11h al centre de serveis de 
la Ferreria i girarà al voltant de la 
internacionalització i de les opcions 
de negoci que dóna l’exportació. Es 
mostraran exemples de firmes que 
han optat per a aquesta via i han 
obtingut resultats satisfactoris. La 
participació a l’esmorzar és gratuïta 
però les places són limitades i s’han 
de reservar contactant amb Promo-

ció Econòmica, al correu electrònic 
promocioeconomica@montcada.
org o bé al telèfon 935 648 505.

Més cursos. Les instal·lacions 
de Promoció Econòmica a Mas 
Rampinyo (Alt de Sant Pere, 73) 
acolliran els dies 16, 23, 30 de 
novembre i 14 de desembre un 
curs de tèniques de venda de ni-
vell II, de 15 a 17.30h. D’altra ban-
da, les dues sessions del taller per 
millorar la competitivitat de les em-
preses familiars han canviat de data 
i tindran lloc els dies 10 i 24 de no-
vembre, també a Promoció Econò-
mica. L’assistència és gratuïta però 
s’ha de confirmar prèviament via 
email o bé a través del telèfon del 
departament.

Silvia Díaz | Redacció

Les empreses rebran 
consells sobre exportació
El curs de negocis familiars es farà els dies 10 i 24

pi
M

Ec
Empresaris del sector del metall de la comarca van participar a la jornada feta a Montcada

Promoció Econòmica ha obert 
el termini d’inscripció per a 
nous cursos de formació ocu-
pacional, subvencionats per la 
Generalitat i cofinançats pel 
Fons Social Europeu. L’oferta 
actual és de monitor d’activitats 
en el lleure infantil i juvenil (295 
hores), administratiu comercial 
(240 hores), soldador d’estruc-
tures metàl·liques lleugeres (220 
hores), soldadura amb màquines 
semiautomàtiques (120 hores) 
i informàtica a nivell d’usuari 
(160 hores). Els cursos són gra-
tuïts i per demanar més infor-
mació i reservar-ne plaça  s’ha 
d’enviar un correu electrònic a 
l’adreça promocioeconomica@mont-
cada.org o bé trucar al telèfon 
935 648 505.

Montcada torna 
a oferir formació 
ocupacional
Silvia Díaz | Redacció

Aconseguir que Montcada i Reixac esdevingui un pol d’atracció per a la 
implantació d’indústries de la comarca és un dels principals objectius 
d’aquest mandat en matèria de promoció empresarial, amb l’argument que 
la ciutat esta situada a les portes de Barcelona. És el que van manifestar 
l’alcaldessa, María Elena Pérez (PSC), i el regidor de Promoció Econòmica, 
Joan Carles Paredes (CiU), als representants de la patronal empresarial del 
Vallès Pimec durant la trobada mantinguda el dia 27 –imatge superior | LR

> Trobada amb la patronal vallesana pimec

09
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El departament municipal de Pro-
moció Econòmica ha obert el ter-
mini d’inscripció per a la tercera 
edició de la trobada empresarial 
Getting Contacts, que tindrà lloc 
el 23 de novembre a l’Hotel Ciu-
tat de Montcada, de 8.45 a 13.30h. 
L’activitat s’adreça especialment a 
empresaris del municipi que volen 
ampliar la seva cartera de contac-
tes. Per participar-hi cal registrar-
se al web www.gettingcontacts.
com i assenyalar els interessos i 
clients potencials. El sistema in-
formàtic creuarà les peticions de 
cada inscrit i generarà una agenda 
personalitzada de 10 entrevistes 
que el participant rebrà dos dies 
abans de l’acte, a través del correu 
electrònic. Per a més informació 
es pot trucar als telèfons 930 014 
478 i 935 648 505.

Municipi pioner. Montcada va ser 
una de les primeres ciutats de la 
comarca a organitzar l’activitat. 
Les dues primeres edicions es van 
fer als anys 2008 i 2009, a la Casa 
de les Aigües. A la primavera del 
2010, el municipi va ser l’amfitrió 
del primer Getting Contacts del 
Vallès Occidental.

Silvia Díaz | Redacció

Amb l’objectiu d’introduir nous 
productes als mercats ambulants 
del centre (dimecres) i de Can Sant 
Joan (dimarts), la Regidoria de 
Comerç de l’Ajuntament ha apro-
fitat la convocatòria del concurs 
per atorgar les parades vacants en 
aquests dos espais per incorporar al 
plec de condicions aquells sectors 
que a hores d’ara no hi estan repre-
sentats o bé, no tenen gaire oferta. 
De les 13 parades disponibles a la 
zona centre, dues són per cobrir-les 
amb articles de xarcuteria i format-
ges i la resta de vacants s’han habi-
litat per a la venda de pollastres a 
l’ast i plats preparats; bacallaneria i 
adobats; fruits secs i llaminadures; 
llegums, cereals i conserves; biju-
teria; articles de decoració per a la 
llar; ferreteria i bricolatge; cereria i 
saboneria; confecció, sabateria in-
fantil i esports –una parada de cada 
sector. A Can Sant Joan es posa a 
disposició dels interessats un estand 
de fruits secs. “Volem uns mer-

cats més moderns, més atractius 
i amb una major oferta de pro-
ductes”, ha manifestat el regidor de 
Comerç, Joan Maresma (CiU).
Les persones interessades a regen-
tar una de les parades ha de presen-
tar, en mà o per correu certificat, la 
sol·licitud al Registre General de 
l’Ajuntament, fins al 24 de novem-
bre. El plec de condicions i la resta 
de documentació es pot descarre-
gar a través del web municipal, 
www.montcada.cat, a la secció 
‘Perfil del contractant’.

CoMErÇ

El termini perquè els interessats presentin la documentació per optar a una parada es tancarà el dia 24
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Silvia Díaz | Montcada

 

> Obliguen un jove a cavar la seva tomba
Els Mossos d’Esquadra han desarticulat una banda que extorsionava un jove 
de Barcelona després d’haver-li venut un vehicle de gamma alta per Internet. 
El grup va arribar a atemorir el noi tancant-lo en una casa aïllada situada a 
Montcada –consultats per aquest mitjà, els Mossos no han volgut fer públic 
l’emplaçament exacte de l’habitatge–, on el van obligar a cavar la seva pròpia 
tomba. La investigació es va iniciar quan els detinguts van robar el cotxe que 
el jove acabava de comprar i, sota amenaces amb arma de foc, el van forçar a 
signar els documents necessaris per efectuar novament el canvi de nom | SD

> portes obertes a la Comissaria dels Mossos
Els Mossos d’Esquadra de Montcada i Reixac organitzen el 5 de novembre 
una jornada de portes a la Comissaria (Pla d’en Coll), de 10 a 14h. L’acte es fa 
amb motiu del cinquè aniversari del desplegament dels agents autonòmics al 
municipi, l’1 de novembre de 2006 | SD

Tercera edició 
de la trobada 
getting ContactsL’Ajuntament vol ampliar la diversitat 

de productes dels mercats ambulants

> Carmen Romero entra al comitè executiu de C’s 
La regidora i portaveu de Ciutadans (C’s) a l’Ajuntament, Carmen Romero, ha 
entrat a formar part del comitè executiu del partit després del III Congrés de 
la formació celebrat a final d’octubre a l’Hospitalet de Llobregat i on va parti-
cipar una delegació local integrada per 11 militants. Romero formava part de 
l’equip d’Albert Rivera, que ha estat ecollit novament president de C’s, amb 
el 72% dels vots de l’assemblea | PA

Un camió de gran tonatge va interrompre 
el 31 d’octubre al matí durant gairebé tres 
hores el trànsit de vehicles entre Carretera 
Vella i el carrer Vic després de quedar en-
castat entre la façana d’un bloc de pisos i 
un arbre quan intentava girar cap al carrer 
Balmes (imatge). Per solventar l’incident va 
ser necessària la intervenció d’una unitat 
dels Bombers, de dues patrulles de la Po-
licia Local i de personal de la Brigada | SA

> Un tràiler interromp el trànsit a Carretera Vella
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El Ple d’octubre, celebrat el dia 27, 
va aprovar inicialment una modi-
ficació del reglament que regula 
els mercats ambulants, adaptant-
lo a les directrius europees. Entre 
d’altres aspectes, la nova normativa 
indica que el traspàs de negoci no 
es podrà fer per cessió directa sinó 
a través d’un procediment obert, 
incorpora un sistema de sancions 
per tal que els inspectors puguin 

tenir una eina efectiva per contro-
lar les irregularitats i afegeix criteris 
per millorar la imatge del mercat 
i les accions sostenibles amb el 
medi ambient. 

Debat. Tots els grups municipals 
es van abstenir en el debat. La 
portaveu de Ciutadans, Carmen 
Romero, va posar en dubte que 
les noves accions que incorpora el 

reglament beneficiïn als paradistes. 
La regidora d’Esquerra, Marta Agui-
lar, va mostrar la seva preocupa-
ció perquè el document no inclou 
mesures de seguretat i va avançar 
que presentaria al·legacions al res-
pecte. La presidenta de l’Àrea In-
terna, M. Carmen Porro (PSC), va 
respondre a Aguilar que hi ha un 
pla d’evacuació per al mercat am-
bulant aprovat fa 8 anys | LG

El Ple aprova inicialment un nou reglament que regula l’activitat dels paradistes

La confecció és un dels sectors més representats avui dia als mercats de venda ambulant

> Ja pots veure tots els alumnes que s’estrenen a p-3 a 
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A la mitjanit del 3 de novembre, 
al tancament d’aquesta edició, es 
dóna el tret de sortida a la campa-
nya de les eleccions generals del 20 
de novembre, que acabarà el dia 
18. Les seccions locals de les forma-
cions que s’hi presenten faran actes 
al llarg d’aquesta quinzena i visita-
ran els barris i els mercats ambu-
lants. El PSC instal·larà una carpa 
a diferents llocs, visitarà els mercats 
ambulants i també els barris de la 
Ribera, Can Sant Joan, Can Cuiàs, 
Mas Duran i Terra Nostra. 
CiU portarà el 7 de novembre a la 
Casa de la Vila el diputat al Con-
grés Carles Campuzano (20h) 
i el dia 16, en un carpa al mercat 
ambulant del centre, la candida-
ta de la comarca Lourdes Ciuró 
acompanyarà els militants locals. 
ICV-EUiA farà el dia 5 amb una 
trobada al local dels ecosocialistes 
(12h) amb l’exconseller Salvador 
Milà, sobre hipoteques i desno-
naments. El número 3 a la candi-
datura, el montcadenc Joan Josep 
Nuet, protagonitzarà l’acte del dia 

9, a la Casa de la Vila (19h). El 16, 
la diputada al Parlament de Cata-
lunya Mercè Civit parlarà al local 
d’EUiA sobre sanitat (19h).
El PPC ha convidat a Montcada 
els candidats per Barcelona Dolors 
Montserrat, Pere Calviño i Antonio 
Gallego. ERC farà l’acte central de 
la campanya el dia 16. La secretà-
ria general del partit, Marta Rovira, 
oferirà una xerrada a la Casa de la 
Vila (20.30h). Mitja hora abans, la 

líder sobiranista inaugurarà la seu 
dels republicans (Major, 52).  

Composició de les meses. L’Ajunta-
ment va designar el 24 d’octubre, 
amb un Ple extraordinari, els presi-
dents i vocals, titulars i suplents, de 
les 25 taules electorals (12 col·legis)  
que s’habilitaran al municipi el 20 
de novembre. Un total de 24.560 
persones tenen dret a vot a Mont-
cada en aquesta convocatòria.

20-n

Un total de 24.560 persones tenen dret a vot a Montcada i Reixac en els comicis generals

Silvia Díaz | Redacció

Candidats al Congrés dels Diputats 
faran actes de campanya al municipi
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Els electors tenen una nova cita electoral el 20 de novembre, la segona aquest any
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DONES D’ARgENT
L’Esplai per a la Dona 
celebra els seus 25 anys de 
trajectòria a Montcada

pàg. 14pàg. 16

CONTROL DE LA VISTA
Més d’un centenar de persones 
es revisa la visió durant la 
campanya del glaucoma

El grup de famílies que pro-
mou que a Montcada s’habiliti 
un espai lúdic per a infants en-
tre 1 i 4 anys ha convocat una 
reunió el 7 de novembre a les 
18h a la Casa de la Vila, per 
informar sobre la seva campa-
nya a tots els pares i mares inte-
ressats. La proposta va néixer 
la primavera passada de mans 
d’un grup de mares amb fills 
petits, que consideren que hi ha 
poca oferta lúdica per als nens 
i nenes d’aquesta edat. Durant 
aquest temps, les impulsores 
s’han reunit amb diversos col-
lectius per informar-los de la 
seva petició, entre els quals hi 
a representants municipals i la 
Federació d’AMPA  | SD

Reunió de les 
famílies que 
volen un espai 
lúdic infantil

La Generalitat ha informat a 
l’Ajuntament de manera extrao-
ficial que no atorgarà aquest curs 
beques per a l’escolarització a les 
escoles bressol municipals. “Da-
vant d’aquesta notícia, la Junta 
de portaveus ha acordat estudiar 
com l’Ajuntament pot assumir 
el cost d’aquests ajuts”, ha mani-
festat la regidora d’Educació, Ana 
Rivas (PSC). La subvenció del 
Departament d’Ensenyament co-
breix aproximadament el 50% del 
cost d’escolarització dels alumnes 
que assumia el govern català –uns  
1.000 euros per infant l’any– i de 
les 90 sol·licituds de famílies que 
demanaven la subvenció, ja hi ha 
54 aprovades –el consistori s’encar-
rega de tramitar les beques–, el que 
suposaria una despesa d’uns 54.000 
euros a les arques municipals. 

Aquesta informació arribava 24 
hores abans del Ple d’octubre, fet el 
dia 27, durant el qual es va donar 
compte de les novetats sobre les 
beques i es va a aprovar la modifi-
cació de l’ordenança del preu d’es-
colarització a les escoles bressol pú-

bliques, ja que s’ha hagut d’adaptar 
el cost a la reducció d’un 11% dels 
diners que la Generalitat aportava 
per cadascun dels alumnes matricu-
lats. La diferència del cost l’hauran 
d’assumir les famílies i el nou preu 
consta ja a les ordenances. A partir 
del gener del 2012, el cost mensual 
per infant matriculat serà de 182 
euros en concepte d’escolarització 
–el menjador i altres serveis que es 
paguen a banda s’incrementaran 
en un 3%, tal com es va aprovar al 
Ple de juliol–, 20 més sobre el preu 
actual, de 162. Ensenyament dóna 
ara al consistori 1.600 euros per in-

fant i any en comptes dels 1.800 
que en pagava des del 2005. La 
diferència de 200 euros per nen 
amb efectes retroactius –des del 
gener fins al desembre del 2011–, 
puja a 60.000 euros i la despesa, 
en aquest cas, l’assumeix íntegra-
ment l’Ajuntament.
El consistori preveu que cara el 
conveni del curs vigent, la Genera-
litat rebaixi més la subvenció, fins a 
1.300 euros. No hi ha confirmació 
oficial però la consellera d’Ensenya-
ment, Irene Rigau, ho va anunciar 
en una reunió amb la Federació de 
Municipis de Catalunya.

EDuCaCIÓ

Silvia Díaz | Montcada

Ensenyament anuncia que no donarà 
beques d’escola bressol aquest curs

La quota d’escolarització 
a les llars d’infants 
municipals serà de 182 
euros al mes a partir 
del gener del 2012

Alumnes de l’escola bressol pública Can Casamada, una de les quatre de titularitat municipal, en els primers dies de curs

L’ajuntament estudiarà la fórmula per tal d’assumir els diners que la Generalitat aportava per a aquest concepte
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La xarxa d’escoles bressol de ti-
tularitat municipal de Montcada 
i Reixac –gestionades a través 
del sistema de concessió– té un 
total de 254 places i està forma-
da per quatre centres: Camí del 
Bosc (Can Cuiàs), Font Freda, 
Can Casamada (zona centre) i 
Mitja Costa (Terra Nostra). Se-
gons les dades facilitades per 
la Regidoria d’Educació, a final 
d’octubre hi havia una trentena 
de famílies en llista d’espera i 
13 places vacants que s’adjudi-
caran pròximament | SD

Quatre centres públics L’Agència Catalana del Consum 
de la Generalitat ha obert el ter-
mini perquè els col·legis parti-
cipin a la setena edició del con-
curs sobre consum responsable 
Consumòpolis, que enguany 
està relacionat amb la publicitat 
i les compres. A la primera fase  
es fan unes proves de caire pe-
dagògic i lúdic i a la segona, un 
treball en equip per elaborar un 
cartell publicitari sobre un pro-
ducte o servei. Les inscripcions 
a la primera part es tanquen el 5 
de desembre i les de la segona, 
el 28 de febrer | SD

Setena edició 
del concurs 
Consumòpolis
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El programa commemoratiu per 
celebrar el Dia Internacional de 
la gent gran, organizat per la Re-
gidoria de Participació Ciutadana 
i els dos Casals, ha comptat amb 
la participació de més de 2.000 
persones, segons les dades facilita-
des per l’Ajuntament. L’acte més 
concorregut va ser la festa al pave-
lló Miquel Poblet dels dies 22 i 23 
d’octubre. El programa d’actes va 
incloure una desfilada de vestits de 
paper, una demostració de balls de 
saló, espectacles de play-back, una 
mostra de puntaires, balls de saló, 
petanca, rondalla, cant coral i un 
ball final amb l’orquestra Táme-
sis. També hi va haver un concert 
d’havaneres, amb L’Espingari.

Parlaments. Durant el decurs de 
la festa, l’alcaldessa, María Ele-
na Pérez (PSC), va anunciar als 
assistents que la residència Les 
Vinyes entrarà en funcionament 
l’any 2014. L’edil va mostrar la 
voluntat del consistori de conti-
nuar treballant a favor de la gent 

gran, “que representeu la veu de 
l’experiència i teniu uns valors 
d’esforç i treball dels quals tots 
hem d’aprendre”. 
En nom dels Casals van parlar 
Francisco Martínez i José M. Ru-
bio, de l’associació de gent gran 
de l’equipament del Parc Salvador 
Allende i del Casal de la Mina, res-
pectivament. Ambdós van mos-
trar el seu agraïment a les persones 
que atenen diàriament els usuaris 
dels Casals i a l’Ajuntament, per 
l’atenció que els dedica. 

ParTICIPaCIÓ CIuTaDana

Laura Grau | Pla d’en Coll

Més de 2.000 persones participen al 
programa del Dia de la gent gran
L’acte més multitudinari va ser la festa del pavelló Miquel poblet dels dies 22 i 23

L’últim dia de la festa de la gent gran es va fer una demostració conjunta de balls en línia
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El grup Rondalla del Casal de la Mina 
busca ampliar la banda amb un guitar-
rista. Ja compta amb un llaüt, però els 
integrants volen donar més musicalitat 
amb un altre instrument de corda. El 
grup que va néixer l’any 2004 està for-
mat actualment per set components. El 
seu repertori està format bàsicament per 
una seixantena de cançons populars, 
habaneres i pas doble  | LM

> El grup Rondalla vol
 ampliar la formació
amb un guitarrista

Un miler de persones, en repre-
sentació de més de 50 entitats 
locals, participarà al lip-dub de 
promoció de la ciutat que s’en-
registrarà el 13 de novembre, a 
partir de les 9h. La iniciativa, 
promoguda per la Regidoria 
de Participació Ciutadana i 
Montcada Comunicació, pre-
tén donar difusió del municipi 
i del ventall d’associacions exis-
tent. El recorregut anirà des del 
carrer Major–a l’alçada de les 

escales de Cal Marxant– fins a 
la plaça d’Espanya, passant pel 
pont de La Salle i la rambla dels 
Països Catalans. 
Els participants s’agruparan en 
funció de l’entitat que represen-
ten i mostraran l’activitat a la 
qual es dedica el seu col·lectiu, 
coordinats amb el tema musical 
Muérdeme, de la banda montca-
denca La Pegatina. El dia 6 s’ha 
convocat els inscrits a un assaig 
general que tindrà lloc a partir 
de les 9h.

Silvia Díaz | Redacció

El lip-dub de ciutat es 
gravarà el 13 de novembre
El vídeo comptarà amb la participació d’un miler de persones
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La unitat mòbil de l’institut of-
talmològic Tres Torres va revi-
sar la vista d’unes 130 persones 
de Montcada i Reixac durant la 
seva visita a diferents punts del  
municipi. “Estem molt satisfets 
de com ha anat tot i, si no ens 
hagués afectat la pluja, calcu-
lem que haguéssim fet una 
vintena de revisions més”, ha 
explicat un dels tècnics responsa-
bles del servei, Fermín Bartolí. 
La iniciativa s’adreça especial-
ment a persones a partir dels 45 
anys. “En el cas de la vista, fins 
que no tenim un problema 
greu no anem al metge i, com 
en qualsevol àmbit, la preven-
ció és fonamental”, ha indicat 
Bartolí, qui ha destacat que du-
rant la visita a Montcada el ser-
vei ha detectat algun cas greu de 
pressió ocular, que s’ha comuni-
cat a la persona afectada. 
La unitat mòbil –que va comen-
çar el seu recorregut per pobla-
cions catalanes fa uns quatre 
mesos– està dotat amb material 

òptic i oftalmòlegs del centre mè-
dic s’encarreguen de fer els con-
trols als interessats. 

Suport de l’Ajuntament. La cam-
panya ha rebut el suport del 
consistori. La regidora de Salut 
Pública i Consum, M. Carmen 
González (CiU), va visitar l’úl-
tim dia de campanya, el diven-
dres 28, el vehicle, que aquell 
dia estava ubicat al Centre Co-
mercial El Punt. “Aquesta ini-
ciativa ha estat un èxit perquè 
ha servit perquè la gent gran 
es revisés la vista, però també 
s’ha tractat gent de totes les 
edats”, va manifestar l’edil. 
Com a glaucoma es coneixen un 
grup de malalties que provoquen 
un dany progressiu del nervi òp-
tic, que s’agreuja amb l’edat, com-
portant la disminució del camp 
visual. Si no es tracta a temps, es 
pot perdre la visió per complet. 
En la majoria dels casos, el ma-
lalt de no és conscient que pateix 
glaucoma fins que no ha perdut 
gran part del camp visual. 

Silvia Díaz | Montcada
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PrEVEnCIÓ DEL GLauCoMa

Una veïna de Montcada passant el control de la vista durant la visita de la unitat mòbil
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Una unitat mòbil es va instal·lar del 24 al 28 d’octubre a Montcada

FIbroMIàLGIa

L’ACAF vol trencar amb el rebuig social 
que encara provoca la malaltia
L’entitat va oferir una xerrada el 21 d’octubre, a càrrec d’una especialista en aquesta patologia

La fibromiàlgia, la fatiga crònica 
i la sensibilitat química múltiple 
són malalties de diagnòstic re-
cent que encara generen incre-
dulitat i rebuig per part d’una 
bona part de la societat, fins i 
tot, per part dels familiars dels 
qui la pateixen. Canviar aques-
ta percepció i ajudar l’entorn 
del malalt a entendre aquestes 
patologies és l’objectiu de xer-
rades com la que va fer la psi-
còloga clínica Anna Maria Cos-
có el 21 d’octubre a l’Auditori, 
convidada per la secció local de 
l’Associació Catalana d’Afectats 
de Fibromiàlgia (ACAF). Coscó 
va dir que aquestes malalties són 
especialment dures per als afec-
tats, pel fet que són oscil·lants i 
no tenen tractament curatiu. 
La psicòloga va centrar bona 
part de la seva conferència a 
analitzar alguns trets caracte-
rístics d’aquestes afectacions:  
“Els malalts no saben com 
evolucionarà la malaltia a 
curt i llarg termini i no tenen 
un tractament curatiu, no-
més pal·liatiu”. En el cas del 
dolor fibromiàlgic, el perfil dels 

malalts presenta coincidències: 
“Acostumen a ser persones de 
sexe femení molt  exigents, tre-
balladores i perfeccionistes”. 
Sovint la malaltia es desencade-
na arran d’un fet traumàtic com 
la pèrdua d’un familiar, sofrir 
‘mobbing’ a la feina o ser víctima 
de violència de gènere: “Hi ha 
un moment que la gota vessa 
el got i fa esclatar la patologia”. 
La xerrada també va comptar 
amb la presència de  la investi-

gadora Laura Roca i la presiden-
ta de l’ACAF Catalunya, Maite 
Ribera. 

Contacte. La secció de l’ACAF 
de Montcada i Reixac té esta-
blerta la seva seu a la Casa de 
la Vila. Els dilluns, de 18 a 20h, 
hi ha servei d’atenció presenci-
al però també es pot contactar 
amb l’associació a través dels 
telèfons 935 751 319 i 655 243 
278 (Reyes Martín).

Laura Grau | Montcada

Coscó, al centre, en presència de la presidenta de l’ACAF Montcada, Reyes Martín (dreta)

L’Associació Catalana de la Síndrome de 
Rett, que té seu a Montcada, va fer el 21 
d’octubre el 12è sopar solidari a favor de 
les afectades per la malaltia. L’acte va ser 
multitudinari i va tenir lloc al restaurant 
Masia de Reixac, en presència de met-
ges i investigadors de reconegut prestigi. 
En nom de l’Ajuntament hi va assistir la 
regidora de Salut, M. Carmen González 
(CiU) –a la imatge. Els diners  es destina-
ran a la residència i centre de dia Esclat 
Marina, amb la qual Síndrome de Rett té 
signat un conveni de col·laboració | SD

> Síndrome de Rett fa el 
12è sopar benèfic

130 persones es revisen la 
vista durant la campanyala
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Durant els últims 7 anys Justo Ju-
rado i la seva dona, Marta Amat, 
han estat fidels a la cita que tenen 
setmanalment amb Càritas. Com a 
voluntaris d’aquesta organització, 
s’encarreguen d’anar cada dilluns, 
de 8.30 a 12.30h, al magatzem de 
la Font Pudenta des d’on es repar-
teixen els lots d’aliments a famílies 
amb pocs recursos econòmics deri-
vades des dels Serveis Socials del 
consistori. Ells són els més antics 
d’un grup més ampli format per M. 
Dolors Català, Salvador Blanch, 
Enrique Niño i Josep M. Gómez, 
tots jubilats que de manera altruista 
dediquen unes hores del seu temps 
i el seu treball a una tasca que con-
sideren molt gratificant des d’un 
punt de vista personal. 
“Venim voluntàriament i de 
grat; tant és així que fins i tot 
quan som de vacances, ens 
enyorem”, confessa Justo. Du-
rant més de 40 anys la seva pro-
fessió de ferroviari amb jornades 
de fins a 12 hores no li va perme-

tre desenvolupar cap tasca social. 
Des que es va jubilar, però, no ha 
parat de fer voluntariat. “Vaig 
pintar l’església de Can Sant 
Joan i després vaig començar a 
col·laborar amb Càritas i per a 
mi no és cap sacrifici, més avi-
at és una satisfacció”, explica. 
Marta comparteix l’opinió del 
seu marit: “El fet de saber que 
pots ajudar, ja et fa sentir pa-
gada”.

Relacions humanes. El tracte amb 
els usuaris és un altre dels aspec-
tes que destaquen els voluntaris. 
“La gent sol ser molt agraïda, 
tret d’algunes excepcions de 
gent que ve amb exigències, 
però aquestes són comptades”, 
comenta M. Dolors, qui també se 

sent reconfortada per la tasca de 
voluntariat. Malgrat tot, és inevi-
table no deixar-se impregnar per 
les situacions personals de les fa-
mílies que hi van a buscar els lots 
d’aliments. “L’altre dia –recorda 
M. Dolors– va venir un noi que 
em va recordar el meu fill i el 
cert és que és difícil no marxar 
a casa amb la fustració de no 
poder fer més”. 
I és que la crisi ha fet pujar d’una 
manera alarmant el nombre 
d’usuaris a Càritas, gairebé s’ha 
triplicat en els últims tres anys. 
“Veure veïns de tota la vida que 

estan passant per una situació 
difícil i, sobretot, moltes famílies 
joves no deixa de ser colpidor”, 
reconeix Salvador.

Bona organització. Els voluntaris 
del magatzem –el dia d’aquest re-
portatge faltaven Enrique Niño i 
Josep M. Gómez– es consideren 
peons d’un engranatge “molt 
ben muntat”, diuen. Capitanejant 
el grup hi ha José Antonio Martín 
qui porta un estricte control de tots 
els productes que hi arriben provi-
nents del Banc d’Aliments –un cop 
al mes– i de la Creu Roja –quatre 

a l’any– a banda de les donacions 
de col·lectius i particulars. Carregat 
amb una carpeta farcida de qua-
drants, Martín anota cada setmana 
quins usuaris han passat a recollir el 
lot i els productes que s’han endut 
en funció del nombre de persones 
de cada unitat familiar. “Perquè 
això funcioni bé, la clau és una 
bona organització”, opina. 
De la recerca de recursos econò-
mics se n’encarrega una comissió 
específica formada per Manuel 
Fanlo, Juan Andrés Arnaiz, An-
dreu Gràcia, Jaume Ribera i 
Francisco Grau.

VoLunTarIs DE CàrITas

Pilar Abián | Font Pudenta

Agraïts per poder 
fer un cop de mà
Un grup de jubilats són l’anima i el motor de càritas a Montcada

D’esquerra a dreta, Salvador, M.Dolors, Justo, José Antonio i Marta, falten Enrique Niño i Josep M. Gómez, també membres de l’equip

Càritas reparteix més de 
300 lots l’aliments cada 
mes entre famílies 
amb pocs recursos
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“El nostre projecte està molt 
viu i tenim moltes ganes de 
continuar endavant”, va dir el 
president de ‘Cuina Vallès’, Car-
les Calsina, en el decurs del sopar 
del cinquè aniversari de la inicia-
tiva, que va tenir lloc el 24 d’oc-
tubre a Can Piqué, establiment 
adherit a la xarxa. Els comensals 
van gaudir d’un menú a base de 
productes típics vallesans, que 
“en la seva versió més original 
o bé amb fórmules més ago-
sarades i creatives, mostren la 
nostra fusió de la cuina amb el 
territori”, va expressar Calsina.

Suport institucional. ‘Cuina Vallès’ 
va néixer fa cinc anys per donar 
difusió de la gastronomia valle-

sana. Fer servir productes de la 
comarca als menús o tenir plats 
especials per a alguns esdeveni-
ments són alguns dels requisits 
per formar part d’aquesta xarxa. 
La iniciativa rep el suport del Con-
sell Comarcal i del Consorci de 

Turisme. Les presidentes d’amb-
dós organismes, Pepita Pedraza i 
Olga Olivé, respectivament, van 
assistir al sopar així com repre-
sentants dels ajuntaments dels 
municipis representats, entre ells, 
l’alcaldessa, María Elena Pérez.

Ple absolut al restaurant Sant Lluc, 
amb 150 persones, amb motiu de 
la festa per celebrar el quart de se-
gle de l’Esplai per a la Dona, que 
va tenir lloc el 26 d’octubre. La pre-
sidenta de l’entitat, Maria Ventura, 
va aprofitar l’esdeveniment per 
recordar com va néixer l’Esplai, de 
mà de Dolors Balart i Mañosa. Ven-
tura va nomenar les dones que han 
contribuït a projectar l’associació, 
com Maria Massagué i Pepita 
Masferrer i va tenir paraules espe-
cials d’agraïment per als monitors 
de les activitats que l’entitat ofereix 
cada temporada a les seves sòcies. 
“Hem fet una feina silenciosa, 
àrdua i valuosa”, va indicar Ven-
tura, qui va presentar un pergamí 
que ha elaborat personalment í 
basant-se en els Jocs Florals, com 
a mostra d’agraïment a l’alumnat, 
que “s’esforça en l’aprenentatge 
perquè en el passat no va tenir 
oportunitat de fer-ho”.
L’acte va comptar amb la presèn-
cia de l’alcaldessa, María Elena 
Pérez (PSC), i la regidora de Dona 

i Igualtat, Judith Mojeda (PSC). 
“Heu contribuït de forma deci-
siva a normalitzar el paper de 
la dona en l’àmbit públic, polí-
tic, social i laboral”, va manifes-
tar Pérez, qui també va expressar 
que “gràcies al vostre esperit i 
als vostres valors avui Montca-
da pot tenir una dona presidint 
l’Ajuntament”. L’edil va instar les 
dones joves que formen l’entitat a 
continuar el treball endegat per les 
seves predecessores.

25 anYs

La celebració de les noces de plata de l’entitat va reunir un total de 150 dones

L’Esplai per a la Dona homenatja les 
fundadores en la festa d’aniversari

Lluís Maldonado | Montcada

Tot a punt per celebrar la setena 
edició de la Festa de les cultures i 
del comerç just –5 de novembre, de 
10.30 a 19h, a la plaça de la Ribe-
ra–, una iniciativa de la Regidoria 
d’Integració i l’equip comunitari 
i la Taula Cívica de la Ribera. Al 
matí, l’escenari acollirà sardanes i 
danses del món i a la tarda hi haurà 
actuacions musicals. Al llarg de 
la jornada es podrà participar en 
tallers de henna, trenes africanes i 
globoflèxia i visitar una exposició 
sobre les diferents cultures. A les 
11.30h es pintarà un mural sobre 
l’agermanament de Montcada amb 
Nahulingo (El Salvador).

Les associacions. Les entitats –hi 
participa una quinzena– juguen 
un paper important en la Festa. 
“Amb Kasbas farem menjars i 
muntarem un taller d’henna”, ha 
explicat la presidenta de l’associació 
marroquina Amiic, Meriem Jerraf. 
Tazumal, a més de donar difusió 
del comerç just, farà una demostra-
ció de la cuina típica d’El Salvador. 

“Tindrem pupusas i nuégados, 
els menjars més coneguts d’El 
Salvador”, ha explicat el president, 
Rafael Lemus. 
L’associació de dones nigerianes 
Niwac oferirà balls i gastronomia 
i l’entitat d’equatorians Aserm hi 
portarà menjar i decoració típica 
del país. Proide-La Salle vendrà 
artesania del Perú, Guatemala, 
Togo i Madagascar. “Posarem a la 
venda productes de comerç just 
i presentarem un projecte de be-
ques per a alumnes de l’Amèrica 
Llatina i de l’Àfrica”, ha explicat 
Miquel Millán, de l’ong. 

Silvia Díaz | Redacció

Les entitats oferiran 
activitats de tota mena

FEsTa DE LEs CuLTurEs

L’acte l’organitzen l’ajuntament i la Taula cívica de la Ribera

L’empresa local Dingonatura ha alimentat sis gossos que l’ong K-9 –Unitat 
Canina de Rescat i Salvament de Creixell (Tarragona)– va portar a final d’oc-
tubre a Turquia per col·laborar en les tasques de localització de víctimes del 
terratrèmol del dia 23. Els cans anaven acompanyats d’un equip de set per-
sones que va intervenir a les ciutats més devastades pel sisme. L’expedició 
va viatjar amb a l’ajut econòmic de la URV Solidària i amb material i menjar 
facilitat per la firma Dingonatura  | PA

> Dingonatura, amb els damnificats de Turquia 
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Silvia Díaz | Vallençana

Cinc anys de fusió de la cuina i la terra
GasTronoMIa

Els restaurants adherits a ‘cuina Vallès’ van celebrar un sopar d’aniversari a can piqué

Els restauradors de ‘Cuina Vallès’, en presència de les autoritats, fan la maneta dels cinc anys
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Les integrants de l’actual junta de l’Esplai brinden amb l’alcaldessa i la regidora de Dona i Igualtat
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El programa del Dia Internacional 
contra la violència vers les dones 
que coordina l’Ajuntament, amb 
el suport de diverses entitats, 
comença amb dues xerrades or-
ganitzades per la Xarxa veïnal soli-
dària que es faran a la Casa de la 
Vila, a les 17.30h. La primera, el 
10 de novembre, girarà al voltant 
de la detecció i prevenció de la 
violència. La del dia 17 tractarà 
d’aspectes jurídics  | SD

Violència vers les dones



171a quinzena | Novembre Opinió

Agradecimiento
Gracias a todos los participantes del III 
Encuentro en contra de la incineración 
de residuos en las cementeras. Hoy en 
día no es fácil que más de 70 perso-
nas puedan dedicar todo un día para 
enterarse de los problemas que acarrea 
a la salud la incineración y más si al-
gunos vienen de fuera de Montcada. 
Gracias a todos los ponentes, que hici-
eron unas exposiciones muy brillantes 
y claras para todos. Gracias al grupo 
de personas no visibles que hicieron 
posible que estas jornadas fueran un 
éxito (Manel, Mercè, Sebastián, Rosa, 
Rafa, Paqui, Diego, Antonio, Lázaro, 
Manolo, Josep, Santi, Ramón, Salva, 
Mireia, Marta, etc.). Gracias a todo el 
personal del hotel por su trato y al gru-
po de habaneras que vino por su soli-
daridad con nosotros. Gracias al grupo 
Montcada Parodia por la sensibilidad e 
implicación en un problema como éste. 
Gracias a la Hoja Informativa por su por-
tada con el cartel de las III jornadas. Y, 
sobre todo, gracias a los Diables de Can 
Sant Joan por su actuación de más de 
una hora para deleite de los vecinos/as 
y de las personas venidas de fuera de 
Montcada. Sin vosotros, estas jornadas 
no hubieran sido lo que han sido.

José Luis Conejero
Plataforma Antiincineració

Ara... una de forns!
Voldria saber si existeix una norma que 
reguli el tipus de negoci que es pot es-
tablir en aquest poble. És una vergonya 
que el carrer Major, que ja va patir en 
el seu moment d’immobiliàries, cai-
xes i bancs, ara esdevingui el “carrer 
dels forns” (en 5 metres aproximada-
ment en tenim 3). No vull entrar en 
la discussió sobre el qualificatiu dels 
diferents tipus de fleca, si el pa es cou 
aquí o allà, si es treballa amb produc-
tes de primera o de tercera. Malgrat 
que m’importa i valoro els forners de 
tota la vida, els que treballen, pasten, 

couen de nit i dormen de dia, o sigui, 
els professionals de debò, que estimen 
la seva feina i ho fan molt bé. Ja sabem 
qui són i on estan. Penso que si hi ha 
una normativa que marca les distànci-
es entre farmàcies, estancs... hauria 
d’existir una altra per a tot tipus de 
negoci, oi? Si no hi és, ja va sent hora 
de crear-la. 
A qui adreçar aquest escrit? No sé quin 
ens s’encarrega de regular i permetre 
aquestes barbàries. Exposo aquest  
tema des de la ignorància, el que em 
consta és que entrar en una competició 
“de pa i coca”, en aquest moment de 
crisi general, no és profitós per a nin-
gú. Al carrer Major hi manquen molts 
serveis, hi ha botigues que triomfari-
en. Tant de bo hi hagi alguna persona 
a qui se li encengui “la llumeta” i hi 
vegi altres possibilitats. Mentrestant, 
seguirem esperant pacientment (com 
solem fer els montcadencs). Hi ha un 
rètol que últimament es veu quasi bé 
en totes les mogudes socials, és aquell 
que diu: “No hi ha pa per a tant xoriço” 
i, ves per on, a Montcada, de pa, ens 
en sobra. Forners i no forners, que la 
sort uns acompanyi!

Francesca Grau
Montcada

Soterrament
Ara és l’hora de la veritat. Després de 
més de cinc anys d’espera per fi han 
arribat dos dels cinc projectes, sufici-
ent per iniciar els tràmits d’aprovació 
i assignació pressupostària per a l’inici 
de l’obra. Segons l’exalcalde Sr. César 
Arrizabalaga el soterrament no era un 
problema econòmic ni pressuposta-
ri donat que existeix des de fa anys 
una partida simbòlica assignada. Cert, 
només ens cal assignar-hi el 99,9% 
restant. Quasi res. Els temps canvien 
i la realitat econòmica també, com no-
saltres, com els polítics. El Sr. Morlan 
(gat vell) ho tenia tot planificat i els 
deia als polítics locals i no locals: “No 

patiu quedarem bé, l’assignació pres-
supostària real per als que vinguin al 
darrere que segur seran d’altres”. Però 
i nosaltres, els veïns de Montcada? 
No podem esperar 20 anys més, ens 
cal resoldre la vergonya dels passos a 
nivell de la línia de França al seu pas 
per Montcada. Tenia raó l’exalcalde, 
no és un problema pressupostari, és 
un problema vital –ho diuen els morts 
i accidentats en aquests més de 150 
anys de servei a la xarxa viària del nos-
tre país–, ho diu el poble amb les se-
ves manifestacions massives clamant 
“tracte just, soterrament total”.
Que ho tinguin clar el nostre govern, 
la Generalitat, Foment i els polítics 
en general, continuarem demanant el 
que en justícia ens correspon, el que 
ja ens van prometre en la legislatura 
de 1987/91 i abans i tot, i reprometre 
més tard amb aprovació parlamentària. 
Continuarem, insistirem, ens manifes-
tarem tots, fidels fins a la fi del somni.

Esteve Recasens
Terra Nostra

Contrarèplica
Llegeixo amb sorpresa com algun ciuta-
dà no ha tingut prou amb les disculpes 
que vaig escriure el número anterior de 
La Veu sobre el tema del video que vaig 
compartir en el meu perfil de Facebook. 
Avui torno a reiterar les meves since-
res disculpes a totes les persones que 
se n’hagin pogut sentir ofeses. Si em 
permetran expressar la meva sorpresa 
per l’enrenou format, exigiria també a 
aquests ciutadans respecte per la Cons-
titució Espanyola així com per al Tribu-
nal Constitucional i el Tribunal Suprem 
que han dictaminat una sentència en 
ferm contra la immersió lingüística i, en 
canvi, en els seus fòrums es pot veure 
tot tipus d’insults cap a aquests alts tri-
bunals. Per exigir respecte, és primor-
dial començar per un mateix. Els puc 
assegurar que tots els ciutadans tenen 
tot el meu respecte i que he treballat, 

treballo i treballaré sense descans per re-
presentar-los a l’Ajuntament de la millor 
manera possible; el meu únic objectiu, 
és ser la veu dels ciutadans en la insti-
tució més important del municipi.
Per a mi aquest és un tema tancat, no 
tornaré a escriure sobre el mateix, ni a 
dedicar ni un segon del meu temps. Els 
nostres ciutadans necessiten solucions 
per a tots els problemes que veritable-
ment els preocupen i des de Ciutadans 
(C ‘s) estarem al seu costat per donar-
los suport i tractar de donar-los solució. 
Aquí abocarem tota la nostra energia.

Carmen Romero
Portaveu de Ciutadans

AV Can Cuiàs
Ante la noticia aparecida en La Veu 389 
sobre la pregunta del concejal del PPC 
Cristino García al Pleno esta asociación 
quiere dejar constancia de que durante 
la celebración de las fiestas de nues-
tro barrio, del 16 al 18 de septiembre, 
hubo presencia policial y no nos senti-
mos desamparados. Cuando no estaba 
la Policía Local estaban los Mossos y, 
en algunos casos, ambos cuerpos como 
durante la intervención que realizaron 
el 16 de septiembre. No estamos de 
acuerdo con lo manifestado por el con-
cejal del PPC ni con el vecino que le 
comentara tal cuestión. Quizás éste no 
encontró ningún policía en el momento 
en que salió a la calle porque lo que es 
cierto es que no hubo agentes las 24 
horas del día pero sí durante los actos 
con más afluencia de público. 
 Francisco Castro

AV Can Cuiàs

Fe d’errates
El nét de Valero Burillo, homenatjat el 5 d’oc-
tubre amb motiu del Dia internacional de la 
gent gran, es diu Sergi i no Jaume, com va 
publicar al número 390. D’altra banda, l’actor 
Joan Subatella va morir al 1996 a Barcelona i 
no a Montcada al 1993, com constava a l’an-
terior Veu. En esports, Jordi Bondia no és l’en-
trenador del sènior A del CEB Can Sant Joan 
equip que ha sumat fins ara una victòria. 

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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Fil directe amb l’Ajuntament

El proper número, el 18 de novembre

el clic

Mal costum

Fins a quan es permetrà que els ca-
mions que venen a descarregar al 
centre comercial El Punt, no solament 
aparquin fora de la zona de càrrega i 
descàrrega estant aquesta buida, si no 
que ara ja també aparquen sobre la 
vorera i al mig del carril bici? I no val a 
dir que quan el camió ha arribat estava 
ocupada la zona de càrrega i descàrre-
ga, perquè ho fan per defecte. 

Josep Rebollar
Mas Rampinyo

Envia la teva foto a som@laveu.cat

>editorial
punts de trobada
En els últims mesos, coincidint 
amb què la conjuntura econòmi-
ca no es redreça i les retallades 
en matèria social avancen, pràc-
ticament cada setmana hi ha al-
gun tipus de protesta al carrer. 
Ara principalment són la Favmir 
i els Indignats els que lideren 
les accions al municipi però 
també la Plataforma d’Afectats 
per les Hipoteques (PAH), la 
Plataforma Soterrament Total 
o la Plataforma Antiincineració 
s’han vist obligades a seguir al 
llarg d’aquest any la via de les 
mobilitzacions per fer sentir la 
seva veu. Amb més o menys 
suport, depenent del moment, 
aquests grups de pressió han 
fet tocs d’atenció a les adminis-
tracions perquè modifiquin les 
seves polítiques, encara que so-
vint sense obtenir els resultats 
que voldrien. 
El que està clar és que hi ha 
un clima de descontentament 
i de pessimisme generalitzats, 
tant per als que estan patint en 
primera persona l’atur, la im-
possibilitat de pagar la hipoteca 
o l’accés a prestacions neces-
sàries, com per als que han de 
gestionar els recursos de tots. 
Decidir i marcar quines són 
les prioritats hauria de ser una 
tasca conjunta en què partici-
pessin activament els polítics 
i la societat civil. Ara més que 
mai s’han d’articular aquests 
mecanismes de participació i 
de debat per trobar punts en 
comú. Si això no es potencia, 
augmentarà la desafecció i la 
desconfiança. 
En un moment de crisi com 
aquest la polarització no inte-
ressa ningú. El consens, el dià-
leg i la unitat són les úniques ba-
ses per tirar endavant i intentar 
resoldre els problemes que, en 
definitiva, ens afecten a tots.

He llegit a La Veu que l’Ajuntament farà campanya perquè la gent 
que domiciliï els impostos tingui un 5% de descompte. Què s’ha de 
fer per domiciliar-los? Quina documentació cal aportar? Hi ha una 
data límit per fer-ho? Concepció Ruiz Montcada Centre

Els impostos que es poden domiciliar a través d’entitat bancària 
són l’Ibi, l’IAE, el de circulació de vehicles, guals, cartelleres a la 
via pública, mercats i cementiri. El tràmit l’ha de fer el titular dels 
rebuts qui ha de presentar el DNI i la sol·licitud de domiciliació de-
gudament emplenada. Es pot fer presencialment a l’OAC o bé per 
internet, a la pàgina web montcada.cat, amb l’idCat. La data límit 
per fer la domiciliació és el 15 de febrer. Per al 2012 la bonificació 
passarà a ser del 5% en comptes del 2% actual | Joan Maresma, 
president de l’Àrea Econòmica (CiU)
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Agenda
laveu.cat/agenda

Lluís permanyer
Xerrada de l’historiador i cronista 
de la ciutat de Barcelona
Organitza: Fundació Cultural Montcada

17 dE noVEmbRE, 20h
AuditoRi muniCipAL

8 dE noVEmbRE, 20h 
kuRSAAL

4 l divendres
Hora del conte. ‘Un conte per viatjar pel 
món’. Hora: 18h. Lloc: Biblioteca Elisenda.

Taller. De transformació a blanc i negre. 
Hora: 19.30h. Lloc:  Centre Cívic Anti-
gues Escoles de Mas Rampinyo. Orga-
nitza: Afotmir (Fotomontcada 2011).

Ball. Rumba catalana amb Pere Reyes. 
Hora: 22h. Lloc: La Unió de Mas Rampinyo.

5 l dissabte
Homenatge. A la gent gran de Mas Ram-
pinyo, amb un esmorzar i actuacions de 
l’Aula de música i el grup de ball Invicto. 
Hora: 9.30h (a les 12h, màgia amb Noel 
Sierra i a les 20h, teatre). Lloc: La Unió 
de Mas Rampinyo (Festa del soci).

Jornada. Portes obertes a la Comissaria 
dels Mossos d’Esquadra. Hora: 10h.

Festa. De les cultures i del comerç just. 
Hora: 10.30h. Lloc: plaça de la Ribera 
(veure pàgina 16).

Sortida en BTT. Descoberta del riu Besòs, 
des de Martorelles fins a Montcada i 
Reixac. Hora: 15.15h. Lloc: Pavelló Miquel 
Poblet. Organitza: Montcada en bici.

Teatre. ‘El retaule del flautista’, del Grup 
Artístic Teatral (GAT). Hora: 18.30h. Lloc: 
Casino de Terra Nostra.

Teatre. ‘Jazz de paraules’, de Dèria Teatre. 
Hora: 22h. Lloc: Kursaal. Preu: 4 euros.

6 l diumenge
Teatre. ‘Arte’, a càrrec del grup Tea345. 
Hora: 19h. Lloc: Kursaal. Preu: 4 euros.

8 l dimarts
Vetllada. ‘El flautista d’Hamelin’, dins del 
cicle ‘Coses que passen’. Hora: 20h. Lloc: 
Kursaal. Organitza: AV de Can Sant Joan.

10 l dijous
Xerrada. Sobre prevenció de violència con-
tra les dones. Hora: 17.30h. Lloc: Casa de 
la Vila. Organitza: Xarxa veïnal solidària.

11 l divendres
Teatre. ‘Demà coneixeràs en Klein’, del 
grup Teatroia’t. Hora: 22h. Lloc: Auditori. 
Preu: 4 euros.

12 l dissabte
Hora del conte. ‘Contes i contarelles’, amb 
Roser Fité (per a nens fins a 3 anys). Hora: 
11h. Lloc: Biblioteca Elisenda.  

13 l diumenge
Teatre familiar. ‘Cirkus’. Hora: 12h. Lloc: 

Kursaal. Preu: 4 euros.

Teatre. ‘El testamento’, del grup Sayuc. 

Hora: 19h. Lloc: Kursaal. Preu: 4 euros.

15 l dimarts
Presentació. Del llibre ‘Joan Subatella 

i Mumbrú. Actor’, de Francesc López. 

Hora: 19.30h. Lloc: Casa de la Vila.

16 l dimecres
Inauguració. De l’exposició ‘Blanc & 

negre’, de la il·lustradora Glòria Falcón. 

Hora: 19.30h. Lloc: Kursaal.

17 l dijous
Xerrada. Aspectes jurídics sobre la violència 

vers les dones. Hora: 17.30h. Lloc: Casa de 

la Vila. Organitza: Xarxa veïnal solidària.

Conferència. De l’historiador i cronista 

de la ciutat de Barcelona, Lluís Per-

manyer, i presentació d’un documental 

sobre el 25è aniversari de la Fundació 

Cultural. Hora: 20h. Lloc: Auditori. 

ajuntament 935 726 474
ambulàncies 061
atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
policia Local 092
policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600Te
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rivas, c. conca,10
Duran, av. terra Nostra, 37
J.recasens, av.catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. Orquidea, 8
J.relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila nieto, països catalans, 51
J.Vila, pg. Jaume i, 26

4 5 6

11 12 138 9 107
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V.Nieto J.Relat J.Relat

Recasens V.Nieto V.NietoJ.Vila pardo Guixduran

Guixduran J.Vila pardoRivas

16 1817
Recasens Recasens

19 20

                                   novembre

Coses que passen
‘El flautista d’Hamelin’, 
amb l’Associació Giravolt
Organitza: AV Can Sant Joan

Tel. 935 751 289  |  de dimarts a dissabte: 17 a 21h.  diumenge: 11 a 14h

Tel. 934 451 888  |  de dilluns a divendres: 8 a 22h. dissabte: 17 a 21h. diumenge: 11 a 14h

Tel. 935 651 122  |  de dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. dissabte: 10 a 14h i 17 a 19h. diumenge: 10 a 14h

Exposició de 
fotografia
‘Aqüeducte 
2010 (II)’

fins al 13 de novembre

Exposició

‘DEL BESÒS 
AL LLOBREgAT’
col·lectiva de l’afotmir
Fins al 13 de novembre

sala 
principal

TEATRE FAMILIAR
ciRKuS
de la cia. Struc
13 de novembre, 12h
Sala Joan dalmau

EXPosICIÓ
‘MiRadES dE MONtcada (ii)’
fins al 13 de novembre
Sala Sebastià Heredia

Teatre

DEMà CONEIXERàS 
EN KLEIN
Grup Teatroia’t
11 de novembre, 22h

15
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pàg. 22

‘UNA HISTÒRIA pARTICULAR’
Marta Cardona presenta la seva segona 
novel·la a la Biblioteca Elisenda

pàg. 21

NOVè pASSATgE DEL TERROR
El Col·lectiu C4 converteix el centre 
cívic de Can Cuiàs en un circ sinistre

MonTCaDa a EsCEna

Els grups participants
a la mostra aposten pel 
gènere de la comèdia
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dominant en la programació 
de la cinquena edició del cicle 
de teatre amateur Montcada a 
Escena que organitza la Regi-
doria de Cultura i Patrimoni i 
que compta amb la participació 
de cinc grups locals. El progra-
ma arren carà el 5 de novembre 
al Kursaal amb la nova pro-
posta de Dèria Teatre, ‘Jazz de 
paraules’, un còctel de música, 
poemes i contes; Tea345 tor-
narà a representar ‘Arte’, que 
va estrenar a La Unió de Mas 
Rampinyo (6 de novembre, al 
Kursaal); el nou grup Teatroia’t 
debuta amb ‘Demà coneixeràs 
en Klein’, una comèdia de Toni 
Cabré (11 de novembre, a l’Au-
ditori); el grup Sayuc divertirà 
el públic amb una trama d’em-
bolics en l’obra ‘El testamento’ 
(13 de novembre, al Kursaal) 
i Tea trac estrena ‘Su día de 
suerte’, obra escrita i dirigida 
per Núria Rodríguez (27 de 
novembre, a l’Auditori). Cadas-
cun dels grups va representar 
un petit fragment de l’obra el 
21 d’octubre durant la presen-
tació oficial de la mostra, feta al 
Kursaal. 

Homenatge. La programació 
clourà el 18 de desembre amb 
una obra de Santiago Rusiñol, 
‘Gente bien’, a càrrec de l’Aula 

de Tea tre –formada per mem-
bres dels diferents grups de tea-
tre locals. L’elecció d’aquest text 
ve motivada per la celebració del 
150è aniversari del naixement 
de l’autor modernista i alhora 
perquè va ser una de les moltes 
obres en què va intervenir l’ac-
tor montcadenc Joan Subatella, 
a qui el cicle ret homenatge amb 
un acte especial el 15 de novem-
bre (veure requadre). El regidor 
de Cultura i Patrimoni, Daniel 
Moly (CiU), va destacar “la vi-
talitat del teatre local i la bona 
relació que s’ha establert entre 
els grups arran de la mostra”. 
La presentació va cloure amb 
una xerrada sobre la relació en-
tre el circ i el teatre a càrrec de 
l’expert Javier Soler.

Laura Grau | Can Sant Joan

 

El cicle Montcada a Escena ce-
lebra la seva cinquena edició 
amb un reconeixement a Joan 
Suba te lla (Montcada i Reixac, 
1925-Barcelona, 1996), actor 
amb una prolífica carrera en pa-
pers secundaris en el món del 
teatre i el cinema, totalment des-
coneguda per a la gran majoria 
de la població. Francesc López 
i Román, metge de professió i 
gran amant de la cultura i les 
arts en general, ha dut a terme 
un llarg procés d’investigació 
per reconstruir la vida i la trajec-
tòria professional de Suba tella. 

El resultat és una biografia i una 
exposició que es presentaran el 
15 de novembre a la Casa de la 
Vila (19.30h). López, que va co-
nèixer personalment Subatella 
a final dels setanta fent teatre 
amb el Grup Escènic Arturo Cal-
vo de l’Abi, el recorda com “un 
home tímid i prudent, amb un 
gran sentit de l’humor”. El lli-
bre, editat per l’Ajuntament amb 
el títol Joan Subatella i Mum-
brú. Actor, se centra sobretot 
en els anys de major plenitud 
professio nal –des de final dels 
seixanta fins als vuitanta–, tot i 

que també repassa els orígens 
familiars, la infància i els últims 
anys de la seva vida. “He escrit 
aquesta obra perquè em sabia 
molt greu que una figura com la 
de Suba tella passés desaperce-
buda”, ha assenyalat l’autor, qui 
considera que aquest no només 
destaca pel seu treball actoral en 
multitud d’obres de teatre i pel-
lícules, “sinó també perquè va 
fer front als prejudicis de l’èpo-
ca sobre el món dels actors per 
dedicar-se professio nalment a 
allò que més estimava: la inter-
pretació” | LG

Un llibre i una exposició recuperen la figura de l’actor Joan Subatella

D’esquerra a dreta, ‘Jazz de paraules’, de Dèria Teatre; ‘Arte’, de Tea345; ‘Demà coneixeràs en Klein’, de Teatroia’t, i ‘El testamento’, de Sayuc
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El grup Dèria Teatre inaugura el cicle el 5 de novembre
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FoToMonTCaDa 2011

L’Afotmir inaugura el 3 de novembre 
tres noves exposicions de fotografia 

El festival de fotografia de 
l’Afotmir, el Fotomontcada 
2011, entra en la seva recta final 
amb noves exposicions i activi-
tats. El 3 de novembre –en el 
moment de tancar aquesta edi-
ció– està prevista la inauguració 
al Kursaal de la segona part de 
l’exposició ‘Mirades de Mont-
cada’, on diversos autors inter-
preten una mateixa fotografia. 
Simultània ment s’estrenen dues 
mostres més: la segona entrega 
de les fotos premiades del certa-
men Aqüeducte 2010, a la Casa 
de la Vila, i la col·lectiva ‘Del 
Besòs al Llobregat’, on vuit au-
tors retraten la façana marítima 
de Barcelona, a l’Auditori Mu-
nicipal. La seu de l’Afotmir, que 
va acollir la mostra ‘Ocells’, del 
soci Josep Galián, estrena ‘Mi-
rada de Camboya’, de Jesús 
Botaro.

Altres propostes. La Biblioteca 
Elisenda de Montcada col-
labora amb el Fotomontcada 

amb una exposició i una guia 
del seu fons sobre fotografia 
que es va presentar el 29 d’oc-
tubre i va comptar amb un ta-
ller de retoc fotogràfic a càrrec 
de José A. Munuera. Entre els 
tallers proposats destaquen els 
de fotografia d’espectacles que 

es faran a l’Auditori i al Kursaal 
els dies 10 i 26 de novembre i 
17 de desembre. De caire més 
tècnic són els que acolliran la 
seu de l’entitat, sobre transfor-
mació a blanc i negre i el pro-
grama Adobe Bridge, els dies 
11 i 12 de novembre.
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El programa proposa diversos tallers teòrics i pràctics sobre la fotografia d’espectacles 

Laura Grau | Redacció

Galián respon algunes preguntes del públic assistent a la inauguració de la mostra ‘Ocells’

“Vam arrencar la segona edi-
ció del Poeticae amb perspec-
tives de millorar i creiem que 
ho hem aconseguit”, ha valorat 
el regidor de Cultura i Patrimo-
ni, Daniel Moly (CiU), el cicle 
poètic que va començar el 21 
de setembre i que va cloure el 
23 d’octubre amb l’actua ció es-
telar de Rosa M. Sardà i el seu 
particular homenatge a Josep M. 
de Sagarra. “Podem dir que ha 
acudit més públic a les sales, 

tot i reconèixer que portar dos 
actrius de primera línia com 
Rosa M. Sardà i Mercè Sam-
pietro ha estat clau”, ha expres-
sat l’edil. Actes no tan multitu-
dinaris, però sí amb seguidors 
fidels, sobretot entre els grups de 
teatre locals i els aficionats al gè-
nere, van ser la marató de poesia 
i la cercavila poètica pels carrers 
de Montcada. “Som conscients 
que la poesia és un gènere mi-
noritari, però continuarem in-
sistint”, ha afegit.

El poeticae se salda amb  
un augment de públic
Rosa M. Sardà i Mercè Sampietro han estat els principals reclams

CICLE DE PoEsIa

Rosa M. Sardà, a l’esquerra, va comptar amb les col·laboracions de Mercè Pons i Rosa Vila
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Laura Grau | Redacció
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VoLunTarIaT PEr La LLEnGua

La nova edició del programa reuneix 
22 parelles lingüístiques a l’Abi

Mai abans s’havien pogut crear 
tantes parelles lingüístiques. En 
total en seran 22, que reuniran 
voluntaris i aprenents en una 
nova edició del programa Vo-
luntariat per la llengua, per im-
pulsar l’ús del català. El Servei 
Local de Català (SLC) va pre-
sentar a l’Abi el 24 d’octubre les 
persones que compartiran a par-
tir d’ara com a mínim una hora 
de conversa setmanal, durant 10 
sessions. El Cafè Colon és l’am-
fitrió d’aquesta edició, i per tant, 
serà un dels llocs que tindran les 
parelles per trobar-se i conver-
sar. La coordinadora de l’SLC, 
Marta Lluís, va destacar la col-
laboració per primera vegada de 
l’Escola d’Adults, amb qui s’ha 
fet un treball conjunt per atraure 
voluntaris i aprenents. 

Novetats. Qui també s’ha afegit a 
la iniciativa és el Casal Popular 
El Brot, a Carretera Vella, que 
s’ha ofert com a espai de reunió 
per a les parelles lingüístiques 

“que també poden establir 
converses amb els usuaris del 
local”, va subratllar un dels  
promotors, Gonzalo García. La 
dinamitzadora comarcal del pro-
grama, Lídia Ponsatí, va explicar 
que “la finalitat de les sessions 
de conversa no és tant la cor-
recció com la tranquil·li tat i la 
confiança de poder-se expres-
sar en català”. En represen-

tació de l’Abi, Àngel Solà, que 
ha estat voluntari en vuit oca-
sions, va destacar l’enriquiment 
personal i el gest col·lectiu que 
suposa participar en el progra-
ma: “Crec que el català és una 
llengua viva, però necessitem 
sumar entre tots per combatre 
i evitar la seva invisibilitat, 
així segur que guanyarem per 
golejada”.
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La xifra bat el record de participants registrada fins ara i evidencia l’interès de la proposta

Lluís Maldonado | Montcada

Els participants en l’edició més multitudinària van fer un brindis final per la llengua al Cafè Colon

PassaTGE DEL TError

Especialistes en fer gaudir amb la por
El túnel es consolida com una de les activitats més esperades i multitudinàries de can cuiàs

La recreació d’un circ abando-
nat on els seus antics artistes co-
bren vida per atemorir els visi-
tants ha estat l’última proposta 
del col·lectiu de joves C4, amb 
el suport de la Regidoria d’In-
fància i Joventut, per celebrar la 
castanyada. El novè passatge del 
terror fet al Centre Cívic Can 
Cuiàs els dies 29 i 30 d’octubre 
ha consolidat l’activitat com 

una de les més multitudinàries 
al barri, amb més d’un miler de 
visitants, segons l’organització. 
“Aquesta edició ha estat tot un 
èxit, a la mitja hora de comen-
çar ja vam completar tots els 
grups de visitants i, malgrat 
tot, vam acabar els recorre-
guts més tard del previst”, ha 
explicat una de les impulsores 
del passatge, Ana Plaza.
Una quarantena de persones 

ha participant en l’organització 
del túnel i en la caracterització 
dels sinistres pallassos, malaba-
ristes, funambulismes, mags, 
trapezistes i altres personatges 
del circ del terror. “És de lloar 
la tasca que fa el col·lectiu de 
joves cada any”, ha explicat la 
regidora d’Infància i Joventut, 
Ana Rivas (PSC). Al web www.
laveu.cat podeu veure un vídeo 
sobre el muntatge del túnel.

Una nit de rumba catalana, tea-
tre i un esmorzar en homenatge 
als socis més antics –amb les 
actuacions de l’Aula de música 
i del grup de ball Invicto– són 
les activitats programades per 
La Unió per commemorar el 
Dia del Soci el 4 i 5 de novem-
bre. Per a la nova junta de l’en-
titat, que torna a presidir Jordi 
Escrigas, el principal repte serà 
obrir les activitats més enllà de 
la Festa Major: “Volem gua-

nyar terreny i donar valor al 
fet de fer-se soci”. Amb aquest 
objectiu, l’entitat està estudiant 
la possibilitat d’oferir descomp-
tes o incentius culturals. Per pri-
mera vegada a la directiva hi ha 
representants de diverses zones 
de Mas Rampinyo, com el Pla 
d’en Coll, el Gurugú i Mas Du-
ran, un fet que demostra el “ca-
ràcter obert amb què volem 
treballar”, va destacar Escrigas 
durant la presentació oficial de 
la junta, el 25 d’octubre.

La unIÓ DE Mas raMPInYo

Components de la nova junta de La Unió durant l’acte de presentació a la seu de l’entitat
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Lluís Maldonado | Mas Rampinyo

La nova junta s’estrena 
amb la festa del soci
Veïns de pla d’en coll, Gurugú i Mas Duran entren a la directiva

Silvia Díaz | Can Cuiàs

Les sessions del túnel per al públic infantil es fan a primera hora i amb els llums encesos
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LITEraTura

En plena campanya de promo-
ció de la seva segona novel·la, 
Una història particular, l’escripto-
ra Marta Cardona (Montcada 
i Reixac, 1928) va fer parada a 
la Biblioteca Elisenda el 26 d’oc-
tubre per presentar el nou llibre 
que, seguint la línia del primer, 
trasllada a la ficció vivències 
personals de l’autora. Si la pri-
mera novel·la, Fora de lloc, recrea 
l’experiència d’emigrar a Angla-
terra amb el seu marit, aquesta 
segona obra aborda la seva in-
fància i adolescència a Reixac, 
des dels anys vint fins a l’esclat 
de la guerra civil i els primers 
anys de la dictadura de Franco. 
El responsable d’Angle Editorial,  
Joan Simó, va remarcar que no 
es tracta d’una novel·la històri-
ca, “sinó un retrat de gent nor-
mal que veu com la història 
en majúscules irromp en les 
seves vides minúscules amb 
conseqüències tràgiques”. 

Conjurar el passat. No ha resultat 
fàcil per a Cardona “alliberar 
la tragèdia”, en paraules del 
crític literari Lluís Llort, i recu-
perar uns episodis tan dolorosos 
de la seva biografia però, segons 
l’autora, “sentia la necessi-
tat de treure coses que duia 
a dins meu i aclarir alguns 
aspectes de la història de la 
meva família”. Va reconèixer 

que la redacció de la novel·la 
li ha plantejat més d’un dilema 
sobre aspectes com el nom dels 
personatges, alguns dels quals 
són reals i d’altres inventats, i so-
bre com encaixar ficció i rea litat 
“perquè el resultat sigui amè”, 
una de les principals preocupa-
cions de l’autora. És conscient 
que l’obra pot ferir la suscepti-
bilitat d’alguns lectors que van 

viure aquest període, “però que 
em perdonin, no era la meva 
intenció”. Sobre la possibilitat 
d’una tercera novel·la, l’autora 
no ho descarta: “De tant en 
tant m’assalta una altra histò-
ria, però de moment l’aparto, 
ja veurem”. La novel·la també 
es publicarà en llengua anglesa, 
ja que fa quaranta anys que Car-
dona viu a Anglaterra.

Laura Grau | Pla d’en Coll

Màrius Serra reivindica 
la llengua com a ‘ser viu’
L’escriptor i filòleg destaca la capacitat d’adaptació dels idiomes

FunDaCIÓ CuLTuraL MonTCaDa

Màrius Serra, en un dels moments de la xerrada que va fer a l’Auditori Municipal el 20 d’octubre
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Cardona s’‘allibera’ d’una tragèdia 
familiar a ‘Una història particular’
La segona novel·la de l’autora transcorre a Reixac des dels anys vint fins a la Dictadura

“La llengua és un ser viu que 
evoluciona per donar resposta 
a les noves situacions i alhora 
és un arxiu de la me mò  ria 
històrica”. Aquestes van ser les 
tesis que va defensar l’escriptor 
i filòleg Màrius Serra a la xerra-
da que va fer el 20 d’octubre a 
l’Auditori davant d’un centenar 
de persones, convidat per la 
Fundació Cultural amb motiu 
del seu 25è aniversari. Serra va 
demostrar les seves grans dots 
de comunicador i la seva passió 
per la llengua amb una confe-
rència amena i divertida, farcida 
d’anècdotes personals i curiosi-
tats lingüístiques.

Exemples. El filòleg va posar 
exemples de com la llengua re-
flecteix els canvis socials i alhora 

genera nous mots per a noves 
realitats.  “A pesar que ja no 
existeix la pesseta, encara es 
mantenen expressions com ‘la 
pela és la pela’ o ‘ser pessetero’, 
i simultàniament, apareixen 
noves paraules amb l’euro, 
com per exemple mileurista” 
–va observar Serra, que va afe-
gir a la llista d’anacronismes lin-
güístics altres expressions com 
‘fondre’s els ploms’, ‘baixada de 
bandera’ o ‘tirar de la cadena’. 
L’autor va finalitzar la conferèn-
cia reclamant respecte per a totes 
les llengües, sigui quina sigui la 
xifra de parlants, “perquè totes 
tenen la mateixa dignitat i ca-
pacitat d’explicar el món”. El 
pròxim convidat de luxe de la 
Fundació serà l’historiador Lluís  
Permanyer, el 17 de novembre, a 
l’Auditori Municipal (20h).

Laura Grau | Montcada

Marta Cardona escolta una de les moltes preguntes que va fer el públic assistent a l’acte
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el retro-visor Francesc López i Román
Fundació Cultural

Fill de Montcada i Reixac, va intervenir en obres claus del teatre català i també en cinema

En Joanet, qui no el coneixia a 
Montcada? Qui no havia parlat amb 
ell alguna vegada? Tothom sabia 
que sota aquella gran figura s’ama-
gava una millor persona, plena de 
sensibilitat i d’afectes. Va nèixer a 
Montcada al 1925. Els seus pri-
mers passos en el món de la faràn-
dula van començar als anys qua-
ranta a l’Abi i van continuar amb 
el grup escènic d’Arturo Calvo a la 
dècada dels cinquanta. Va estudiar 

interpretació a l’escola d’Art Dra-
màtic Adrià Gual i es va incorporar 
a la companyia de Ricard Salvat. Va 
actuar en obres cabdals de l’èpo-
ca com Ronda de mort a Sinera 
(1965) i Primera història d’Esther 
(1968), ambdues de Salvador Es-
priu. Als anys setanta no va parar 
de fer teatre, cinema i televisió. Va 
treballar amb els directors més re-
coneguts i va compartir cartellera 
amb actrius i actors de prestigi. Va 

intervenir, entre d’altres, en l’obra 
de teatre El Retaule del Flautista 
(1971) i a les pel·lícules La ciutat 
cremada (1976) i Victòria (1983). 
L’any 1977 ell i tres amics més – 
Sebastià Costa, Joan Dalmau i Ma-
ria Teresa Martínez– van recuperar 
el Grup Escènic de l’Abi. Al 1987 
es va unir sentimentalment amb 
Paquita Cuesta, amb la que va viu-
re a Barcelona fins a la seva mort, 
l’any 1996.

Joan Subatella, un home de teatre

Subatella, al centre, en una representació de ‘La primera història d’Esther’ al Teatre Grec l’any 1977, sota la direcció de Ricard Salvat

La il·lustradora Glòria Falcón 
inaugura el 16 de novembre al 
Kursaal (19.30h) una exposició 
de dibuixos amb tinta xinesa ti-
tulada ‘Blanc & Negre’. Falcón 
ja va visitar Montcada el pas-
sat mes de març amb motiu de 
presentació a la Biblioteca Eli-
senda del poemari infantil ‘Ani-
malari’, amb música de Mercè 
Delclós, compositora amb la 
que prepara un nou recull de 
poemes. Falcón va estudiar dis-
seny gràfic a l’Escola Elisava i 
ha cursat estudis de poesia i li-
teratura infantil a l’Escola d’es-
criptura de l’Ateneu Barcelonès.

La il·lustradora
glòria Falcón 
farà una mostra 
al Kursaal

Glòria Falcón, en una imatge de promoció
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Laura Grau | Redacció

A la venda les 
entrades per al 
concert de Maria 
del Mar Bonet
Ja estan a la venda les entrades 
per assistir al concert que Maria 
del Mar Bonet farà al Kursaal 
el 25 de novembre (22h), acom-
panyada del pianista Manel 
Camp. Els tiquets, al preu de 8 
euros, es poden adquirir a l’equi-
pament de Can Sant Joan o bé 
a l’Auditori en l’horari habitual 
d’obertura dels espais | LG

L’escultor Luis 
Barbosa exposa 
a Sant pere 
de Vilamajor
L’escultor montcadenc Luis 
Barbosa, director de l’Escola 
Municipal de Talla i Escultura, 
exposa la mostra ‘Solituds de 
l’albeca’ al Centre d’Art La Rec-
toria de Sant Pere de Vilamajor 
(Barcelona) fins al 3 de desem-
bre. La mostra, una de les que 
més ha itinerat per sales de Ca-
talunya i de fora, té com a pro-
tagonista el gos llebrer, la seva 
estampa elegant, cara i creu de 
la vida i la mort | LG
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FUTBOL SALA
El conjunt de Jordi Rozas
és l’únic equip imbatut 
a Tercera Nacional

KORFBAL
Catalunya, amb dos montcadencs, 
es planta per primer cop en les 
semifinals d’un Campionat del món

pàg. 27 pàg. 28  

L’esdeveniment, celebrat el 28 d’octubre a l’àgora de Montcada aqua, va reconèixer les fites esportives assolides la temporada passada

L’atleta Joan Riera, la ciclista Anna Villar i 
La Salle obtenen els principals guardons
La ciclista de BTT Anna Villar, 
del Club Ayala-Team, i l’atleta 
Joan Riera, de la Joventut Atlètica, 
són els millors esportistes locals de 
la temporada passada. El reconei-
xement a la millor entitat se l’ha 
endut el Club Handbol La Salle. 
Aquest és el veredicte del jurat 
dels Premis Esportius 2011, que 
es va fer públic el 28 d’octubre en 
el decurs d’una gala organitzada 
per l’Institut Municipal d’Esports 
i Lleure (IME), amb el suport 
de Montcada Comunicació, que 
va tenir lloc a l’Àgora de l’Aqua, 
amb l’assistència de prop de 500 
persones.

“Dono les gràcies a l’equip, als 
espònsors, a la meva família i 
als amics pel seu suport”, va dir 
Villar, qui optava al guardó junta-
ment amb Vanesa León, taekwon-
dista del Lee Young, i la ballarina 
Pilar Ferrer. “Estic molt content 
per aquest premi, que dedico als 
meus companys i especialment 
a l’entrenador”, va dir Riera, qui 
competia amb el taekwondista 
Bernardo Fidalgo, del Lee Young, 
i el ciclista de BTT Pau Egeda. 
Per la seva banda, el president del 

CH La Salle, Josep Maresma, va 
dir que el reconeixement era per a 
tots els jugadors, a la vegada que 
va destacar els valors del club: 
“La nostra filosofia està marca-
da pel seny, el compromís i la 
passió”. La Salle optava al premi 
amb la UD Santa María i el Club 
Korfbal Montcada. 

Altres reconeixements. En l’apar-
tat de Premis especials, el tribunal 
va adjudicar a Maribel Castillo, 
d’El Viver, el premi a la dedica-

ció a l’esport escolar, mentre que 
l’exjugador i exentrenador de bàs-
quet Manuel Rodríguez ‘Mane’ va 
guanyar el guardó de l’esport fede-
rat. El premi a la tasca arbitral va 
ser per l’excol·legiat internacional 
d’hand bol Emilio León i, pel que 
fa al guardó a la dedicació a l’esport 
per a discapacitats, va recaure en el 
president de l’AMPA del Reixac, 
Manuel Guerrero. 
“És una ocasió única per ager-
manar les persones i les entitats 
que treballeu per enriquir el 

patrimoni esportiu, que aporta 
valors com el treball i el respecte 
pel rival”, va dir l’alcaldessa, Ma-
ría Elena Pérez (PSC). El regidor 
d’Esports, Marc Rodríguez (PSC), 
va manifestar que la cerimònia pre-
tenia “reconèixer la quantitat de 
mèrits que al 2010 van obtenir 
els nostres esportistes i celebrar-
ho amb una gran festa”. 
Durant la gala van rebre un reco-
neixement una trentena d’entitats 
esportives i es va lloar la trajectò-
ria del Centre Excursionista de 

Montcada El Cim i la Societat de 
Caçadors el Tordo, pels seus 25 i 
50 anys, respectivament. L’Escola 
El Turó va rebre el guardó com a 
centre amb més esportistes als Jocs 
Escolars i el Reixac, com el col·legi 
que més potencia el joc net. 
Durant les més de dues hores que 
va durar la gala es van visionar una 
trentena d’audiovisuals produïts 
per Montcada Comunicació i hi 
va actuar el monologuista Miguel 
Ángel Marín. Veieu el video de la 
gala a laveu.cat .

Silvia Díaz | Pla d’en Coll

PrEMIs DE L’EsPorT 2011

La gala va reconèixer 
els mèrits d’una 
trentena d’entitats, 
escoles i esportiste

Tots els guardonats dels Premis Esportius 2011 van fer-se al final de la nit una foto de família amb les autoritats municipals
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PrEMIs DE L’EsPorT 2011

Panòramica de l’àgora de Montcada Aqua en el moment que el president d’El Tordo, Domingo Calduch, rep el reconeixement pel 50è aniversari del club

El president d’El Cim, Alfred Canals (centre), entre l’alcaldessa i el regidor d’Esports

Emilio León, premi a la tasca al món arbitral

El president de l’AMPA del Reixac, Manuel Guerrero, va fer un emotiu discurs en recollir el seu premi

Fotografia de família del jurat del certamen, en presència de l’alcaldessa i el regidor d’Esports Mane, premi a la tasca a l’esport federat

Maribel Castillo, premi a la dedicació escolar

Actuació del monologuista Miguel Ángel Marín

  
L’abonada de Montcada Aqua Ca-
rolina Núñez–a la imatge–, de 78 
anys, ha rebut la menció especial 
dels Premis Esportius, en reco-
neixement a la seva constància i 
superació. Sòcia de l’equipament 
des del 2004, la Carolina fa nata-
ció i segueix una classe d’spinning 
sense cap problema. Diu que des 
que practica esport no es pren la 
pastilla per dormir i se li han acabat 
molts dels dolors que patia, però, 
paradoxalement, el 28 d’octubre 

no va poder assistir a l’acte perquè 
estava malalta. Una de les seves 
filles, Teresa Martínez, va recollir el 
guardó en el seu nom  | SD

Carolina Núñez, de 78 anys, la gran absent
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El Guíxols va trencar en la darre-
ra jornada l’excel·lent línia de joc 
del Montcada i va significar la 
primera derrota fora de l’estadi 
aquesta temporada. Els homes 
d’Iván Rodríguez venien de su-
mar tres victòries consecutives, 
dues d’elles a casa, on encara els 
verds no havien pogut guanyar, 
en els dos primers matxs davant 
de l’afició.
“L’equip està bé, vam co-
mençar de forma irregular 
però el míster ha sabut tro-
bar un equip sòlid”, explica 
un dels capitans, Paco Tamu-
do. El veterà jugador local, 
de 35 anys, opina que el punt 
fort del bloc és la defensa: “La 
pressió és clau perquè l’equip 
funcioni, encara que també te-
nim molt de perill en jugades 
a pilota aturada”, afirma. Ta-
mudo admet que la concentració 
durant els 90 minuts és clau per 
no cometre errades en jugades 
d’estratègia, com les que van sig-
nificar la derrota a Guíxols.

Confiança. “Les tres victòries 
ens han donat molta con-
fiança després d’un inici irre-
gular”, subratlla Tamudo qui 
reconeix que la seva veterania 
i la de Sergio se supleixen amb 
l’aportació del jovent: “No-
saltres contribuïm amb expe-

riència i els més joves, amb la 
qualitat tècnica, la velocitat i la 
lluita”. Aquesta és la cinquena 
temporada de Tamudo al CD 
Montcada. Fa una valoració po-
sitiva: “Em trobo molt a gust, i 
no m’importaria seguir un al-
tre any, encara que la tempo-
rada és molt llarga i no sabem 
el que pot passar”, apunta.
En el proper partit, els verds vo-
len emportar-se el derbi contra el 
Ripollet, a l’Estadi, on s’espera 
igualtat davant d’un rival que 
arriba amb la necessitat de vèn-
cer i sortir de la part baixa.

Lluís Maldonado | Redacció

FuTboL. PrIMEra CaTaLana

Els verds cauen a guíxols 
després de sumar tres 
victòries seguides
És la primera derrota fora de casa de la temporada

Norbert controla l’esfèric en el partit en què el Montcada es va imposar al Lloret al temps afegit
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FuTboL. TErCEra CaTaLana

El Sant Joan continua segon

Els de Can Sant Joan segueixen 
segons a la lliga a quatre punts 
del líder, el Can Rull, amb qui 
va empatar a casa en el darrer 
partit de lliga. Hi ha quatre 
equips com La Unió que llui-
ten per estar a la part alta. 
“Tenim un bon nivell de for-
ma, les vibracions són bones, 
però encara queda molta 
lliga”, explica el tècnic, José 
Manuel Martín ‘Pinti’, qui re-
coneix que els propers com-
promisos seran vitals per conti-
nuar demostrant la fortalesa de 
l’equip. Primer, es desplaçarà al 
camp del Barberà, amb qui es-
tan empatats, i després, rebrà la 
Planada, també a la part alta.

Lluís Maldonado | Redacció

Abdul i els seus companys del Sant Joan celebren el gol contra el Can Rull

La Unió empata a casa contra el líder, el can Rull, però vol continuar demostrant el bon moment de joc

El Santa Maria, 
en crisi total

El president de la UD Santa 
María, Francisco Romero, ha 
avançat que es prendran mesu-
res per redreçar la ratxa nega-
tiva de resultats que han situat 
l’equip al pou de la classificació. 
Després de la darrera derrota a 
casa contra La Planada, Romero 
va baixar a parlar amb la plan-
tilla i va deixar les coses clares: 
“El tècnic, José Luis Sánchez 
Cabrera continuarà a la ban-
queta, pesi a qui pesi”.

Rebel·lió de jugadors. El president 
culpa de la mala marxa de l’equip 
a un nucli de jugadors: “Són un 
clan que no volen jugar, no-
més fer fora l’entrenador” i 
atribueix els intents de desesta-
bilitzar el cos tècnic i directiva 
a una part de l’entorn familiar 
de l’equip. “Si no estan d’acord 
amb mi, que ho diguin”, de-
nuncia Romero. El capità, Ge-
rard Vendrell, ha fet una crida a 
la calma. “Tothom ha de posar 
de la seva part per restablir la 
normalitat”, ha aclarit. El presi-
dent, però, ja ha advertit que “no 
permetré determinades acti-
tuds d’alguns jugadors”. 

Lluís Maldonado | Redacció

FuTboL. 3a CaTaLana

L’equip només ha guanyat un partit
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Tamudo: “ El míster ha 
sabut trobar un equip 
sòlid que practica  
molt bé la pressió ”
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El homes de Jordi Rozas sumen quatre victòries i un empat en les primeres 5 jornades

Amb la golejada contra el líder, 
l’FS Montcada ha donat un cop 
d’autoritat a la lliga. El Valldete-
nes va encaixar el 28 d’octubre 
la primera derrota a la lliga, i 
a més a més, a la seva pista. El 
tècnic, Jordi Rozas, va guanyar 
la partida a l’exentrenador local, 
Juan Antonio Jaro. 
Els montcadencs van controlar en 
tot moment la possessió de la pi-
lota i van dominar completament 
el temps del partit. “La clau va 
ser  la concentració i l’ànsia de 
victòria”, va reconèixer el jugador 
local, Mario Litrán. “Vam acon-
seguir ser tots un a la pista i bro-
dar el joc”, va comentar Litrán.

Únic equip invicte. L’FS Mont-
cada és l’únic equip de la lliga 
que continua imbatut, però amb 
un partit menys, el que encara 
ha de disputar contra el Palau 
Solità, que s’ha ajornat en dues 
ocasions. A més a més, és la plan-
tilla  menys golejadada i la més 
golejadora, “un fet que demos-
tra que les coses s’estan fent bé”, 
reconeix Rozas.
“L’equip està fet per pujar de 
categoria, no ens n’amaguem”, 
reconeix el tècnic. Rozas creu  
l’equip encara té molt marge 
per millorar i que fins a final de 
novembre o de desembre “no 
veurem en plenitud la tonifica-
ció i el rendiment”. I és que la 

plantilla només entrena dos dies 
a la setmana. “Hem d’entendre 
el procés actual en el global 
de maduració de l’equip i 
d’acoplament”, diu Rozas qui 
també admet la pressió a la qual 
està sotmesa la plantilla.
Ara mateix, l’FS Montcada és 
tercer a falta de disputar el partit 
ajornat. “Si el guanyem, ens po-
saríem líders en solitari”, subrat-
lla Rozas. 
Ara ve un calendari de pes. Rebrà 
el Montsant, es desplaça a la pista 
del CN Sabadell i jugarà contra 
el Lloret i l’Arenys. “Haurem de 
demostrar que volem lluitar per 
aquesta lliga, però si es perd no 
passa res”, diu el tècnic.

FuTboL saLa. TErCEra naCIonaL

L’FS Montcada fulmina el líder 
i es manté invicte a la lliga
Lluís Maldonado  | Redacció

L’FS Montcada és l’equip menys golejat de la lliga i el màxim golejador, i és favorit per a l’ascens

L’Escola
segueix
intractable

FuTboL FEMEní. 1a

El femení de l’EF Montcada ha 
sumat la sisena victòria consecu-
tiva al camp del Sant Cristòbal 
de Terrassa (1-2) i es col·loca lí-
der en solitari del grup B de la 
Primera Divisió. 
“Les sensacions són més po-
sitives”, ha reconegut el tècnic, 
Antonio Moya, qui la setmana 
anterior, tot i guanyar un rival 
directe, com és el Llerona, havia 
estat molt crític amb les seves 
jugadores. Moya alertava de la 
manca del joc col·lectiu. “Hem 
superat les pors i el vertigen 
de les setmanes anteriors”, as-
segura l’entrenador qui opina 
que tenia motius per qüestionar 
el joc de l’equip: “Espero que 
tothom hagi entès el missatge, 
és un problema de tots, meu 
també”, conclou el tècnic. 

Lluís Maldonado | Redacció

Les montcadenques estan a un gran nivell
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bàsQuET. LLIGa Eba

El Valentine suma una gran victòria 
a casa contra el Bàsquet Sabadell
Els homes de Mario Del campo mantenen un joc irregular que els va portar a perdre a la pista del Sant Nicolau

L’entrenador del Valentine, Mario del Campo, espera un triomf davant del pròxim rival, el Girona, per continuar amb la ratxa positiva de resultats
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Tocava guanyar sí o sí i l’equip 
va respondre amb autoritat. 
El Valentine es va imposar al 
Sabadell per 88 a 82, en un 
partit importantíssim cara a 
les aspiracions dels homes de 
Mario del Campo, al grup C 
de la lliga EBA, després de 
la derrota a Mataró. El tècnic 
local ha elogiat el joc del seu 
equip: “Hem jugat molt con-
centrats, amb ganes de com-
petir i amb un gran encert en 
atac”. L’assignatura pendent 
continua sent la defensa, “ens 
falta més solidesa”, ha subrat-
llat del Campo.

Muntanya russa. “La diferència 
amb anys anteriors és que ara 
tots els equips s’han igualat, 
s’han reforçat molt bé”, explica  
l’entrenador. “Això fa que pu-
gui passar de tot i que perdre 
de forma incomprensible no 
sigui cap sorpresa, com una 
muntanya russa”, compara. 
Ara el Valentine necessita en-
trar en una dinàmica positiva 
de resultats. La clau, segons del 
Campo, passa per guanyar el 5 
de novembre a Girona: “Hem 
d’estar centrats en aquest par-
tit, treballar bé i lluitar pel 
triomf”, afirma. El Sitges serà el 
proper rival a casa.

Lluís Maldonado | Redacció
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La Salle va exhibir contra el Pa-
lautordera el millor joc d’aquesta 
temporada, amb un nivell supe-
rior al que va oferir en l’única 
victòria aconseguida fins ara a 
Saragossa, segons va reconèixer 
el tècnic, Pablo Camarero. Con-
tra un rival superior i molt com-
plert, La Salle va sumar el primer 
punt a casa, gràcies a una defensa 
pletòrica i un gol de Raúl en els 
darrers instants del partit. 
“Comencem a creure en les nos-
tres possibilitats”, afirma Came-
ro. “La defensa és la nostra gran 
arma i sabem que, si lluitem, és 
molt difícil que ens guanyin”, 
afegeix el tècnic qui ha felicitat 
l’excel·lent treball de tota la plan-

tilla. L’entrenador reconeix que 
l’equip ha de millorar en alguns 
aspectes, però té molta confiança 
en el bloc: “Estic convençut que 
farem una segona volta espec-
tacular, hi ha motivació i molt 
treball”. El tècnic opina que “la 
grandesa d’aquesta plantilla és 
que per sobre de les individua-
litats, està el bloc”.

Igualtat. En les dues properes se-
tmanes, La Salle visitarà la pis-
ta del cuer, el Sarrià, i rebrà el 
Sant Martí. Després, en principi 
el calendari és més assequible. 
“Aquesta lliga s’està caracte-
ritzant per la igualtat, tothom 
pot guanyar tothom”, apunta 
Camarero.

El tècnic de La Salle, pablo camarero, confia a fer un gran paper

Lluís Maldonado | Redacció

HanDboL. PrIMEra EsTaTaL

“Comencem a creure en 
les nostres possibilitats”
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Els montcadencs Marc castillo i Óscar Álvarez han jugat a un gran nivell a la Xina

En el moment de tancar aquesta 
edició Catalunya ha perdut les 
semifinals del Campionat del 
Món de korfbal a la Xina contra 
Bèlgica. La selecció l’integren 
dos montcadencs, Marc Castillo 
i Óscar Álvarez, que estan fent 
una competició a un gran nivell. 
També disputa el mundial un 
jugador del CK Montcada, José  
M. Álvarez, de Terrassa.

Primera de grup. Catalunya va aca-
bar la primera fase com a primera 
de grup, sense perdre cap partit, 
després de guanyar Txèquia, 
Gal·les i l’amfitriona, la Xina.

En els quarts de finals, l’equip 
que entrena l’holandès Tilbert la 
Haye es va desfer de Portugal per 
una ajustat 18 a 15, en un matx 
molt igualat. La selecció de Cata-

lunya, que ja tenia la classificació 
per a semifinals garantida, ha 
perdut (11-32) contra Holanda, 
la gran favorita, al Mundial de 
korfbal.

korFbaL

Catalunya es planta per primer cop 
en les semifinals d’un Mundial
Lluís Maldonado| Redacció

El capità de La Salle, Xavi Benítez, durant un dels partits disputats al pavelló Miquel Poblet

El montcadenc Fran Ros, de 
24 anys, està disputant la Copa 
d’Espanya,  el proper partit el ju-
garà contra els Barcelona Búfals 
i a mitjan no vembre disputarà la 
Copa Catalana amb el seu equip, 
el Barberà Roockies, de la Lliga 
d’èlit, que equival a la primera 
divisió del futbol americà.
Ros adora un esport amb el qual 
aquest any “tenim opcions per 
a ficar-nos a la lliga europea”, 
comenta. El practica com a fede-
rat des de fa 1 any i mig, i aques-
ta és la seva segona temporada a 
Barberà, una entitat que fomen-
ta el planter i per això juga amb 
gent jove, sense tanta potència 
física com els seus rivals.

Fran Ros juga al Barberà Roockies de primera Divisió

Lluís Maldonado | Redacció

FuTboL aMErICà

Un montcadenc, a l’èlit

Fran Ros té 24 anys i juga des de fa 2 anys

EXCursIonIsME

El Cim clou el 25è 
aniversari 
amb un sopar

L’11 de novembre a les 21h, El 
Cim clourà els actes del 25è ani-
versari amb un sopar de germa-
nor quese celebrarà al col·legi 
La Salle. El termini d’inscripció 
finalitza el dia 7 i els interessats 
es poden apuntar a la mateixa 
escola o a la botiga Vilarrassa. 
D’altra banda, el 27 d’octubre 
es va projectar al cafè Colón 
l’audiovisual de l’ascensió al 
cim de l’Stok Kangri (6.130 m), 
a l’Himàlaia, que dos socis de 
l’entitat, Santi Rebollo i Pepi Cue-
vas, van fer al juliol del 2010, con-
juntament amb membres de la 
UE Sabadell.  “L’experiència va 
ser fantàstica” –van relatar– “no 
només per l’espectacularitat de 
la zona, sinó també per la gent 
amb qui vam conviure”.

Lluís Maldonado | Redacció
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Catalunya ha debutat en un Mundial superant totes les expectatives

  El Tortosa ajorna el partit contra La Salle Iste

El Tortosa, cuer de la lliga, ha de-
manat postposar el partit que havia 
de jugar el passat 29 d’octubre al 
pavelló Miquel Poblet contra La 
Salle ISTE. L’equip ha ofert tres op-
cions al club rival i a la federació 
per disputar el matx ajornat. El con-

junt que entrena Esperanza Hoyos 
ha guanyat els dos partits disputats 
fins ara i això li ha valgut ocupar el 
lideratge provisional del seu grup. 
El Tortosa, en canvi, no coneix en-
cara la victòria i ocupa la part baixa 
de la taula | LM 
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El sènior B es va refer  a 
casa en la darrera jornada 
de la contundent derrota 
que va patir a Agramunt 
(Lleida) a mitjan del mes 
d’octubre (24-34). El con-
junt d’Òscar Sant Felipe 
va superar el Concòrdia 
d’Andorra (30-22) amb un 
partit relativament còmo-
de on sempre va tenir la 
iniciativa i només va veure 

perillar quan, a falta de cinc 
minuts, els sabadellencs es 
van retallar diferències fins 
als quatre gols. 

Cinquens. L’equip suma 
dues victòries i només una 
derrota en els tres partits 
jugats aquesta temporada, 
que el situen cinquè a la 
lliga, a només un punt del 
líder, l’Igualada, que no-
més ha cedit una derrota. 

Una cistella a falta de 2 segons els dóna el triomf (63-61)

bàsQuET

L’Elvira B guanya el derbi 
contra el Can Sant Joan

Derbi igualadíssim amb un 
final obert que es va acabar 
decantant per l’Elvira-La Sa-
lle B. Una cistella d’Oliver a 
falta de dos segons per al 
xiulet final va acabar do-
nant la victòria al conjunt de 
Mas Rampinyo (63-61). El 
CEB Can Sant Joan-Mon-
seny, tot i jugar amb només 
5 homes tota la segona part, 
va tenir opcions de guan-

yar. El tècnic de l’Elvira B, 
David Fusté, va sutbratllar 
la importància d’endur-se el 
derbi contra un rival contra 
el que “l’any passat vam 
perdre els dos partits”.
El jugador del Can Sant 
Joan Òscar Sala va lamen-
tar les baixes, però confia 
que la plantilla vagi agafant  
ritme: “Som un equip ve-
terà que se’ns dóna bé les 
segones voltes”, afirma.

Lluís Maldonado  |  Pla d’en Coll

HanDboL

Lluís Maldonado  | Redacció 

FuTboL saLa.EF MonTCaDa

El sènior de l’EF encara no ha sumat cap punt. Contra el Futsal, va perdre 3 a 4
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PETanCa

El Cp Can Sant Joan
continua invicte a la lliga

Després de sis jornades de 
lliga el Club Petanca Can 
Sant Joan segueix sense 
conèixer la derrota. Amb 5 
victòries i un empat encap-
çala la classificació de la 4a 
Divisió del grup 5è. El de-
legat esportiu, José Manuel 
Cano, i el delegat de l’equip, 
Luis Miguel Carmona,  
creuen que “si continuem 
així podríem aconseguir 
un altre ascens”.
L’equip ja va pujar de cate-
goria després de proclamar-

se campió de lliga en la 5a 
Divisió.

Equip B. L’Equip B que juga 
a la 6a Divisió s’ha col·locat 
segon a la classificació des-
prés de guanyar a Llinars i 
també té aspiracions d’estar 
l’any que ve en la categoria 
superior.

Femení. Per la seva banda, 
el femení segueix en ratxa 
amb tres victòries conse-
cutives que l’han col·locat 
quartes a la lliga.

El sènior B es col·loca a 
només un punt del líder
Els d’Òscar Sanfelipe vencen al concòrdia (30-22)

L’Elvira B-La Salle es va emportar el derbi contra el CEB Can Sant Joan

L’equip sènior de futbol sala 
de l’EF Montcada encara no 
ha sumat cap punt al Grup 
Quart de la Segona Divisió 
Catalana. Els montcadencs 
han perdut els tres partits 
que s’han disputat fins ara 
a la competició. A les dues 
últimes jornades, els locals 

van caure derrotats per no-
més un gol de diferència: a 
la pista del Santa Maria de 
Martorelles per 3-2 i a casa 
contra el Futsal per 3-4. 
En el pròxim enfronta-
ment, el 6 de novembre, 
l’EF Montcada jugarà a 
la pista municipal coberta 
contra el Caldes.

Sílvia Alquézar |  Redacció

El primer equip del CP Can Sant Joan encara no coneix la derrota
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FuTboL saLa.

Els dos equips locals que 
militen al Grup Primer de 
Primera Divisió han co-
mençat forts al campionat 
de lliga. L’FS Montcada B 
és líder amb tres victòries 
en tres jornades, després 
de sumar dos nous triomfs 
contra el Dosrius Maresme 

per 4-5 i contra el Polinyà 
a casa per un clar 7-2.
Per la seva banda, l’AE 
Can Cuiàs té 6 punts amb 
dues victòries, la darrera a 
la pista del Premià per 1-7. 
Els homes de Matías Ruiz 
tenen un partit ajornat, el 
corresponent a la jornada 
3, contra el Casp.

Sílvia Alquézar |  Redacció

El B de l’FS i el Can Cuiàs
comencen forts la lliga

El sènior B de l’FS Montcada ha aconseguit tres victòries en tres jornades

El sènior B és líder i l’aE han guanyat tots els partits

L’equip ha perdut els tres 
primers partits de lliga
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Lluís Maldonado  | Redacció 
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El cadet femení guanya 
el Sant Cugat i és líder

El cadet femení de La Sa-
lle va aconseguir en la ter-
cera jornada de lliga una 
ajustada victòria a la pista 
del Sant Cugat (23-25), en 
el pitjor partit de les mont-
cadenques en aquest ini-
ci de lliga. Tot i així van 
aconseguir guanyar i fer-
se amb el liderat del grup 
D de Primera Catalana, ja 
que el Sant Quirze té un 
partit menys.
En la jornada anterior, 
el conjunt que entrenen 
Àlex Expósito i Pau Ma-
resma va guanyar a la pis-
ta de l’Igualada amb total 
superioritat i per 10 gols 
d’avantatge (15-25).

Lluís Maldonado | Redacció

HanDboL. La saLLE

L’equip de primera catalana ha guanyat els tres partits de lliga

La Salle encapçala el grup D després de guanyar el Sant Cugat a domicili
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bàsQuET. ELVIra-La saLLE

El sots-21 continua imbatut 
i lidera en solitari el seu grup
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EL CB Montcada aspira a millorar 
el nivell de bàsquet de l’entitat

El Valentine presentarà 
tots els equips de l’entitat 
el pròxim 13 de novembre 
a les 17h, abans del partit 
entre el primer conjunt i 
el Sitges al pavelló Miquel 
Poblet. El CB Montcada 
té aquesta temporada 10 
equips, tots masculins: 
l’EBA, un sots-21, dos jú-
niors, dos cadets, un in-
fantil i dos minis, a més de 
l’escola Ramón Fernández. 
L’acte inclourà la tradicio-
nal desfilada dels jugadors 
i els parlaments a càrrec 
del president, Luis Miguel 
Rodríguez, i de les autori-
tats municipals. 

Cadet A. L’equip de Pere 
Solasegalés ha perdut els 
tres partits que ha disputat 
a la lliga del nivell A. Als 
dos útims enfrontaments, 
els nois van perdre contra 
el Ronçana, per 35 a 97, i 
a la pista del Sant Gervasi 
per 96 a 22. “Són derro-
tes molt àmplies, però ja 
ens ho esperàvem perquè 
estem jugant a la catego-
ria més elevada”, ha dit 
el tècnic, qui assegura que 
l’equip té una bona actitud 
i treballa bé, malgrat no 
haver sumat cap triomf. 
“L’important és que van 
millorant”, ha manifestat 
l’entrenador.

Sílvia Alquézar | Redacció

bàsQuET

El club farà la presentació de tots els equips el 13 de novembre abans del partit del conjunt EBa contra el Sitges

L’equip cadet A del Valentine va perdre per 35 a 97 contra el Ronçana
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  Jordi Balaguer és el nou coordinador esportiu del CB Montcada

Els de José cavanillas mantenen la imbatibilitat després de cinc jornades de lliga 

El conjunt júnior de l’Elvira-La Salle és quart, amb tres victòries
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Mas Duran acollirà el 12 
de novembre el segon cros 
del Circuit del Vallès Oc-
cidental, organitzat pel 
Consell Comarcal amb la 
col·laboració dels munici-
pis participants. La primera 
cursa serà la dels cadets-
juvenils masculins (10h), 
mentre que els més petits 
–els prebenjamins– tanca-
ran la competició (12h) de 

Mas Rampinyo. El Circuit 
comarcal s’adreça a atletes 
d’entre les categories juve-
nils i prebenjamins, que han 
de córrer un mínim de 4 
proves per puntuar i optar 
al premi final de la comarca. 
La primera cita de la tempo-
rada de crossos serà el dia 
5 a Sant Quirze del Vallès, 
mentre que el 19, les curses 
tindran lloc a Barberà i, el 
27, a Castellar.

Mas Duran acollirà
el segon cros comarcal

aTLETIsME

Sílvia Alquézar | Redacció

La temporada de crossos arrenca el 5 de novembre a Sant Quirze
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El Club Bàsquet Montcada 
ha presentat el nou director 
tècnic, Jordi Balaguer (a la 
imatge), entrenador nacio-
nal amb un gran historial a 
les categories EBA i LEB, 
ex-entrenador del Peñas 
de Huesca, CB Cornellà o 
CB Valls, entre d’altres. “Es 
tracta d’una persona molt 
coneguda i valorada en el 

món del bàsquet català i 
nacional, tant pels seus 
coneixements com per la 
seva capacitat de treball”, 
ha explicat el president, 
Luis  Miguel Rodríguez. 

Cessament. La directiva 
ha decidit cessar així el 
seu predecessor, Moisés 
Sánchez, de qui l’entitat 

considera que el seu ren-
diment no s’ha ajustat a 
les expectatives fixades. 
Amb Balaguer com a coor-
dinador, el president ha 
explicat que el club dóna 
un salt qualitatiu,  ja que el 
nou tècnic“sabrà adaptar-
se millor a les necessitats 
de l’entitat”, ha afirmat 
Rodríguez | LM > Mira tots els equips de l’Elvira-La Salle a

L’equip sots-21 de l’Elvira-
La Salle segueix imbatut al 
capdavant del Grup Tercer  
al Nivell B del Campionat 
de Catalunya. El conjunt 
local va guanyar Les Fran-
queses B per 76 a 47 i va 
vèncer el Llívia-Puigcerdà 
per 64 a 83. El sots-21 és 
el líder amb 6 victòries en 
sis partits. 

Júnior. Per la seva banda, 
el conjunt júnior del club 
de Mas Rampinyo va per-
dre el darrer matx disputat 
a la pista del Lliçà de Vall 
per 66 a 60 i, una setma-
na abans, també va caure 
derrotat contra el Mollet 

Sílvia Alquézar | Redacció

per 63 a 70. El conjunt 
júnior ocupa la cinquena 
posició del Grup Segon 

del Nivell C del Campio-
nat de Catalunya amb tres 
triomfs i tres derrotes.
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L’aleví A busca unir un equip nou

L’aleví A de Divisió 
d’Honor ha començat la 
temporada amb l’objectiu 
de compactar un equip 
pràcticament nou. El con-
junt que entrena Francisco 
Salazar només ha pogut 
guanyar un partit contra 
el Segarra i, per contra, ha 
encaixat quatre derrotes. 
Ara és quart per la cua 
en una lliga on baixen els 
tres últims. “Resta en-
cara molta temporada, 
som un equip nou i costa 
agafar el ritme”, admet 
Salazar qui confia que els 
resultats arribin perquè 
“estan treballant amb 
molta il·lusió i moltes ga-
nes d’aprendre”. 

FuTboL saLa. Fs MonTCaDa

L’equip de Divisió d’Honor només ha guanyat un partit en cinc jornades

L’aleví A de l’FS Montcada perdre a casa contra Les Corts
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El juvenil va trencar contra 
l’Europa la ratxa de bons re-
sultats. Els verds van perdre 
per a 0 a 1. Els nois de Rafa 
González venien d’empatar 
la setmana anterior contra 
el Badalona (1-1).
A l’Estadi municipal de la 
Ferreria es va presenciar 

un bon partit de futbol. El 
Montcada va buscar el joc 
directe i l’Europa va optar 
per fer un joc de combina-
ció més horitzontal. Genís 
va tenir molt aprop el gol en 
dues ocasions. Però l’Europa 
sí va aprofitar una de les se-
ves ocasions. Al minut 37 es 
va avançar de falta. 

L’Europa frena la ratxa 
del CD Montcada

FuTboL. JuVEnIL

Els de Rafa González van perdre el seu primer partit a casa aquesta temporada
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Lluís Maldonado | Redacció

> El CK Montcada vol ser un referent esportiu
Aconseguir que el CK Mont-
cada sigui un referent a ni-
vell català i obtenir ressò al 
municipi són els principals 
objectius que ha expressat 
el vicepresident de l’entitat, 
Juanma Fernández, en la po-
sada de llarg dels tres equips 
que enguany configuren el 
club (30 d’octubre, pista 
coberta), que afronta amb 

“ganes de treballar i com a 
mínim, repetir els èxtis de 
l’any passat”, va dir Fernán-
dez. L’entitat té dos equips 
sèniors, a Primera i Segona 
Divisió, i un júnior –l’únic con-
junt que ha començat la lliga 
regular– i enguany ha arribat 
a un acord de col·laboració 
de l’associació esportiva de 
l’institut Montserrat Miró. 

En el torn de parlaments, el 
regidor d’Esports, Marc Ro-
dríguez (PSC), va lloar els 
mèrits aconseguits la tempo-
rada passada pel CK Mont-
cada –l’equip sènior B es va 
proclamar campió de lliga de 
Segona i l’A va arribar als pla-
yoff d’ascens– i va manifestar 
que “la pràctica de l’esport 
fa ser millor persones”  | SD
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L’aleví A suma tots els partits
per golejada excepte un empat 

Quan ja s’han disputat cinc 
jornades, l’aleví A de l’EF 
Montcada encara no coneix 
la derrota. Ha sumat tres 
grans golejades, i per contra 
només ha cedit un empat 
contra un rival directe per 
lluitar pel campionat, el Sa-
badell, i al seu camp. “Hi 
ha molta qualitat tècnica”, 
afirma el tècnic, Felipe Sán-
chez, qui està convençut que 
la plantilla està preparada per 
guanyar el títol de Tercera. 

Bon migcamp. “El punt 
fort d’aquest equip és el 
centre del camp”, desta-
ca el tècnic. I que compta 
amb l’aportació de joves 

talents amb gran capaci-
tat organitzativa i amb un 
bon replegament. Sánchez 

també lloa la defensa i con-
fia millorar en atac: “No 
acabem de transformar 

ocasions clares i  definim 
millor arribant des de la 
segona línia”, explica.

Lluís Maldonado | Redacció

FuTboL. EF MonTCaDa

El conjunt que entrena Felipe Sánchez juga a Tercera i opta ser un dels equip que lluiti pel campionat

Una jove montcadenca,
al Sant Andreu de 1a
Noelia Miranda juga a la primera Divisió infantil-aleví

Té només 12 anys, i juga 
amb el Sant Andreu a  la 
Primera Divisió de futbol 
femení. Aquest és el primer 
any de Noelia Miranda a la 
màxima categoria aleví in-
fantil del futbol femení, des-
prés que l’equip aconseguís 
l’ascens la temporada passa-
da. El Sant Andreu encara 
no ha guanyat cap dels par-
tits de lliga disputats, però 
han estat contra els rivals 
més durs, com el Barça, 
l’Espanyol i el Llevant.  Ara 
ve el calendari més favora-
ble, però ella només pensa 
en el futbol “com una di-
versió”, assegura. 

Lluís Maldonado | Redacció

El potencial de l’aleví A s’acumula al mig del camp, amb gran talent organitzatiu. Contra el Terrassa va guanyar 13 a 0

FuTboL 7

Cinc equips 
a la lliga de 
Futbol 7

La lliga d’hivern de 
Futbol 7 només compta 
aquesta temporada amb 
cinc equips inscrits. La 
competició, organitzada 
per l’Institut Municipal 
d’Esports i Lleure (IME),  
començarà el pròxim 4 
de novembre i els partits 
es jugaran a l’estadi de la 
Ferreria, un en dimecres 
i la resta, els divendres. 

Inscripcions. La lliga es 
dividirà en fases i si hi ha 
algun conjunt interessat 
es podrà inscriure per 
participar a les rondes 
següents. Noelia en un partit contra l’Espanyol

En el darrer partit disputat, 
el Montcada va perdre a la 

pista del Mataró en els dos 
últims minuts (3-2).

Sílvia Alquézar | Redacció
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Josep M. Bonet
De la terra al mercat. Amb 64 anys, Josep M. Bonet, ‘El calderí,’ com l’anomena gairebé tothom, 
és un dels venedors de verdura més coneguts i estimats del mercat de marxants del centre. Natural de 
Caldes –d’aquí el seu mot–, ha conegut tots els emplaçaments de venda ambulant de Montcada. Anys 
enrera, amb el seu pare, portava planter a la plaça de l’Església els dissabtes i més tard, al carrer Ripoll. 
Amb la seva dona, s’instal·la totes les setmanes al mercat de Montcada, l’únic que conserva dels que 
recorria  perquè “la clientela és molt bona”, explica. Diu que es conforma amb poc i, per això, mai ha 
volgut crear un gran negoci, perquè li hagués comportat canviar la seva filosofia. Tot el que ‘El calderí’ 
ven ho ha conreat amb les seves mans i els compradors saben que s’emporten un producte de qualitat. 
Sempre amb un somriure i un refrany a la boca, ‘El Calderí’ ens diu, amb molt d’humor: “no tindré gaire 
cultura, però del que sé, i molt, és d’agricultura”. 

“La clientela de Montcada 
m’ha tractat súper bé”

Vostè va decidir seguir amb el ne-
goci iniciat pel seu avi.
El primer que va venir a Montcada va 
ser el meu avi matern. El va rellevar el 
meu pare i jo de ben petit, amb 5 o 6 
anys, ja l’acompanyava els dissabtes 
al matí a vendre planter. Portàvem 
el gènere en un carro i, per arribar 
a Montcada des de Caldes, anàvem 
pel marge fluvial de la riera de Cal-
des i després enfilàvem per la llera 
del Besòs. Hi havia dies que estava 
tot tan enfangat que als animals els 
arribava l’aigua a la panxa! Més tard 
vam venir en Citroën, després en una 
furgoneta i ara en camió, que sovint el 
portem carregat de gom a gom.
La seva clientela és fidel. Només 
cal veure la cua que es munta da-
vant la seva parada.
Hi ha senyores, ja grans, que em 
compren des que tenia 15 anys. De 
vegades veig com clientes s’esperen 
fins a una hora per ser ateses. 
I quin és el secret del seu èxit?

Suposo que la gent confia en el meu 
gènere perquè tot el que tinc a la 
venda l’he conreat jo i la clientela ho 
valora. No vaig als centres de distri-
bució perquè crec que la gent deixa-
ria de comprar a la meva parada si 
sabés que els productes no prove-
nen de les meves collites. 
O sigui, que a la seva parada només 
trobarem productes de temporada.
Exacte! Ara toca deixar enrera els 
cogombres i ocupar els espais amb 
bledes. He esgotat la patata vella i 
ara en porto de noves, però no tinc 
tanta quantitat com altres anys per-
què no ha plogut gaire.
I com produeix les verdures?
A Caldes, amb el suport d’un noi i la 
meva dona, treballo tres camps de 
cultiu i tinc hivernacles. Conrear els 
teus propis productes et comporta 
força maldecaps, perquè has d’estar 
pendent de poder oferir almenys 
una desena d’articles cada setmana 
i de la meteorologia, per saber quan 

sembrar. Hi hem de treballar alguns 
dissabtes i diumenges, però cada ve-
gada vaig més tranquil i no em pre-
ocupa tant vendre més o menys. Per 
morir-me no m’he de matar i a més, 
sóc de naturalesa humil i m’he con-
format sempre amb poc.

Vostè menja fruïta i verdura fora 
de temporada?
És clar! S’ha de menjar de tot. Ara 
amb la globalització ja no hi ha fron-
teres i és habitual menjar síndria a 
l’hivern, abans seria impensable. 
I dels preus, què m’explica?
Crec que sempre hem tingut un 
preu mig, ni car ni barat, i a Mont-

cada, a diferència d’altres mercats 
on hi he estat, mai m’han regatejat 
ni un cèntim. De tota manera, des 
que es va posar en marxa el canvi 
de moneda venem molts productes 
a un euro des de fa anys, no podem 
posar-los cars i, ara amb la crisi, en-
cara menys.
Ha pensat mai a muntar un botiga?
Fa anys, una botiga d’alimentació de 
Montcada ens van oferir instal·lar-hi 
un espai per vendre verdura, a canvi 
d’un percentatge dels meus ingres-
sos. Li vam dir que no perquè això 
hagués suposat perdre qualitat de 
vida. Ens hauríem d’haver llevat molt 
d’hora al matí per anar a comprar a 
Barcelona i estar tot el dia enfeinats. 
Ara, quan no venim a Montcada, ens 
llevem a les 8 i a les 17h ho tenim tot 
fet. Com deia el meu pare, del que es 
tracta és de menjar poc i païr-ho bé.
Però la vida als mercats ambulants 
tampoc no ha de ser fàcil.
La vida als mercats és molt cansada i 

especialment en el meu sector. Pas-
ses fred a l’hivern i calor a l’estiu.
Per què s’ha quedat amb Montcada 
d’entre tots els mercats on anava?
Perquè és on vaig començar i la 
clientela m’ha tractat molt bé, súper 
bé diria. En tots els anys que porto 
aquí ningú pot dir que l’he enganyat. 
Hi ha dones que em donen el mone-
der perquè jo directament agafi els 
diners que m’han de pagar!
Recomanaria algú a dedicar-se a 
l’agricultura com a forma de vida?
Sincerament, no. Puc dir clarament 
que fa anys que no estalvio un cèn-
tim, amb el que guanyo cobreixo les 
despeses i prou. El camp és molt es-
clau i els beneficis són pràcticament 
inexistents. Un dels meus gendres 
es va quedar a l’atur i em va propo-
sar fer d’agricultor. Li vaig fer treure 
del cap. Quan la meva dona i jo ho 
deixem, la parada tanca. El que sí 
recomano és que la gent tingui un 
hort com a afició.

“Els beneficis que 
dóna el camp són molt 
minsos, és molt díficil 
guanyar-se la vida 
amb l’agricultura”

Venedor ambulant de verdura

A títol personal
SILVIA DÍAZ
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